
DDÎÎPPLLOOMMAATT
Hÿftÿl ik Èúò èìàè-ñèyàñè ãÿçåò
Rojnama heftename civakî ` sîyasî

Ãèyìÿòè: 

Hêjaye:

¹ 01 (406) 01-07 Yanvar, Çileya paş, sal 2018

Ji meha ,`bat] sala 2003-a t] we,andin 40 гÿïèê

xalqı mübariz və qəhrəman xalqdırKÜRD Heydər Əliyev

Áè ëèð ñÿí, íÿ åò ìèø êöðäëÿð áèð çà ìàí?  Ãÿ äèì Àâ ðî ïà íûí õà÷ ïÿ ðÿ ñò ëÿ ðè,    Ìöñÿë ìàí êå ÷ ìè øèí þé ðÿí ñÿ ÿý ÿð,
Ãóð òàð ìûø Èñ ëà ìû ÷îõ àü ûð äàð äàí!     Éöç èë ëÿð ñûí äûð ìûø ýþé ìÿ ñ ÷èä ëÿ ðè.  Êöðäöí äÿ ðý à ùû íà äà èì áàø ÿé ÿð.

Ñÿ\áàùÿääèí Åëîüëó

Ñÿù. 13 Ñÿù. 13

Bûbê Eser: ‘Barzan
Digirî’ ji çapê derket

Демирташ покидает
п о с т  л и д е р а  Н Д П

США ищут предлог, чтобы усилить
давление на Иран, заявил Рябков

Ñÿù. 12

Laçınlılar Dünya Azərbaycanlılarının Həmrəylik Günü 
və Yeni il bayramlarını hərbiçilərimizlə birgə keçirdilər
Kütləvi etirazlar İranın qeyri-
fars bölgələrinə də yayılıb

Ñ
ÿù

. 
3

Ñ
ÿ
ù
. 
4 Xebatkarên TV10: Ji bo rakirina

rejîma Rewşa Awarte em li vir in

“Fransayê ‘Kurdistana Sûriyê’ qebûl kir”

Fransız medyasından derleme: 
Macron, Türkiye’ye AB kapısını kapattı!

Депутаты требуют проведения парламентской
сессии для обсуждения арабизации КиркукаçÑ

ÿ
ù
. 
6

Ñ
ÿù

. 
9

Ñÿ
ù.

 1
1

Ñ
ÿù

. 
13

Ñÿù. 9 Ñÿù. 10

S u m q a y ı t d a  u ş a q  x ə s t ə l i k l ə r i n i n  v ə z i y y ə t i :
m ü a l i c ə  e d i l ə  b i l m ə y ə n  x ə s t ə l i k l ə r  

Ñÿù. 3 Ñÿù. 5

Ñÿù. 6

P r e z i d e n t  İ l h a m  Ə l i y e v i n  D ü n y a  
Azərbaycanlılarının Həmrəylik Günü və Yeni
il münasibətilə Azərbaycan xalqına təbriki

Ñÿù. 2 Ñÿù. 16

Гл а в а  О О Н  н а п р а в и л  п и с ь м о  
премьер-министру Курдистана

Масуд Барзани пожелал мира 
и процветания в Новом году

S u m q a y ı t  ş ə h ə r i n d ə  “ 3 1  D e k a b r  D ü n y a  
Azərbaycanlılarının Həmrəyliyi Günü” və “Yeni il  bayramı”
i l ə  ə l a q ə d a r  ü m u m ş ə h ə r  b a y r a m  t ə d b i r i  k e ç i r i l i b

D i  11 3  S a l i y a  R o j b û n a  A p o  O s m a n  
Sebr î  de ,  Gir t in  û  Zindankir inên  Wî

Berdevkê Hikûmeta Herêma 
Kurdistanê daxuyaniyek belav kir

Felah Mustafa’dan uluslararası 
camiaya çağrı: Destek verin

Ñÿù. 16

406:1.QXD  07.01.2018  17:40  Page 1



DÎPLOMAT 01-07 Yanvar, Çileye paş, sal 2018
¹ 01 (406)2

- Əziz həmvətənlər.
2017-ci il arxada qalır. İlin

əvvəlində qarşımıza qoyduğu-
muz bütün vəzifələr icra edil-
di, Azərbaycanda sabitlik
təmin edildi. Sabitliyin mən-
bəyi xalq-iqtidar birliyidir.
Dünyada gedən xoşagəlməz
proseslər, qanlı toqquşmalar,
müharibələr, münaqişələr
göstərir ki, sabitlik olmayan
yerdə inkişafdan söhbət gedə
bilməz. Azərbaycan xalqı
2017-ci ildə sabitlik şəraitində
yaşamışdır.

Bizim beynəlxalq əlaqələri-
miz bu il daha da genişləndi.
Bizimlə əməkdaşlıq etmək
istəyən ölkələrin sayı gündən-
günə artır. Azərbaycan dünya-
da özünü ləyaqətli və etibarlı
tərəfdaş kimi göstərir. Qonşu
ölkələrlə əlaqələrimiz daha
yüksək pilləyə qalxmışdır. Bu
əlaqələr hər bir ölkə üçün çox
önəmlidir, bizim üçün də.
Bütün qonşularımızla qarşılıq-
lı hörmət əsasında dostluq
əlaqələrimiz regional sabitliyə
müsbət təsir göstərir.

Azərbaycan bu il İslam
Əməkdaşlıq Təşkilatı çərçivə-
sində fəal iştirak edib və İslam
həmrəyliyinin inkişafına, güc-
lənməsinə öz dəyərli töhfəsini
vermişdir. Bildiyiniz kimi,
2017-ci il Azərbaycanda “İs -
lam Həmrəyliyi İli” elan olun-
muşdur və bu il ərzində həm
ölkə daxilində, həm xaricdə bir
çox önəmli tədbirlər keçirilmiş-
dir. Eyni zamanda, bu il Avro-
pa İttifaqı ilə əlaqələrimiz yeni
pilləyə qalxıb, yeni saziş üzə-
rində danışıqlar başlamışdır.
Bildiyiniz kimi, keçən il Azər-
baycanda “Multikulturalizm İli”
elan olunmuşdur. Azər baycan
dinlərarası, mə də  niyyət lər ara -
sı dialoqun in ki şa fında öz də -
yərli rolunu oynayır və hesab
edirəm ki, dünya miqyasında
bu sahədə mərkəzlərdən biri-
nə çevrilmişdir.

Mən bu il 20-dən çox xarici
səfər etmişəm. Bu səfərlər
çərçivəsində Azərbaycanın
milli maraqlarını müdafiə
etmişəm. Deyə bilərəm ki,
xarici tərəfdaşlarla əlaqələri-
miz bir daha göstərir ki, Azər-
baycanın dünya miqyasında
çox müsbət imici və reputa-
siyası vardır.

Xarici siyasətimizin əsas
məsələsi Ermənistan-Azər-
baycan, Dağlıq Qarabağ
münaqişəsinin ədalətli həllidir.
Bu istiqamətdə nəticələr
olmasa da, hesab edirəm ki,
2017-ci ildə bizim mövqeləri-
miz daha da möhkəmləndi.
Birinci onu qeyd etməliyəm ki,
separatist rejim tərəfindən
keçirilmiş qondarma “referen-
dum” dünya ictimaiyyəti tərə-
findən qəbul edilmədi. Nə
qonşu ölkələr, nə Avropa İtti-
faqı, nə də ki bütün başqa
ölkələr bu qondarma “referen-
dum”u tanımadılar və beləlik-
lə, bir daha göstərdilər ki,

bütün dünya birliyi Dağlıq
Qarabağı Azərbaycanın ayrıl-
maz hissəsi kimi tanıyır. Bu
da təbiidir. Çünki Dağlıq Qara-
bağ bizim əzəli tarixi torpaqla-
rımızdır. Əsrlər boyu Azərbay-
can xalqı bu torpaqlarda
yaşayıb, yaradıb, qurub. Sa -

dəcə olaraq, mənfur qon şular
tərəfindən bizim tarixi, dini
abidələrimiz məhv edilibdir və
uzun illərdir ki, bu torpaqlar
işğal altındadır.

Hesab edirəm, ikinci
önəmli məsələ ondan ibarətdir
ki, Ermənistan qeyd-şərtsiz
danışıqlara qoşuldu, bax-
mayaraq ki, şərt qoyurdu.
Aprel məğlubiyyətindən sonra
Ermənistan tərəfindən irəli
sürülmüş heç bir şərt Azər-
baycan tərəfindən qəbul edil-
mədi. Danışıqlar qeyd-şərtsiz
bərpa edildi. Ümid edirəm ki,
danışıqlar nəticəsində biz
məsələnin həllinə nail ola bilə-
rik. Əlbəttə ki, danışıqlarda
bizim mövqeyimizi güclü iqti-
sadi və hərbi potensial daha
da gücləndirir. Aprel məğlu-
biyyətindən sonra Ermənistan
hələ də özünə gələ bilməyib.
Hesab edirəm, bu məğlu-
biyyət onlar üçün yaxşı dərs
olmalıdır, bir daha bütün
dünyaya göstərməlidir ki,
Azərbaycan xalqı heç vaxt
işğalla barışmayacaq.

Aprel qələbəmizdən sonra
Ağdərə, Cəbrayıl, Füzuli
rayonlarında vaxtilə işğal
altında olmuş torpaqlarda
Azərbaycan bayrağı dalğala-
nır. Gün gələcək bizim bay-
rağımız bu gün hələ də işğal
altında olan bütün torpaqlar-
da, o cümlədən Şuşada
dalğalanacaqdır. Bunu
deməyə əsas verən Azərbay-
can xalqının əyilməz iradəsi-
dir, Azərbaycan rəhbərliyinin
siyasətidir.

Bu il Cocuq Mərcanlı kən-
dinə uzun fasilədən sonra
həyat qayıtdı. Cocuq Mərcan-
lının inkişafı bizim əyilməz
ruhumuzun rəmzidir. Uzun
illər o kəndin sakinləri başqa
yerlərdə yaşamışlar. Ancaq
Azərbaycan dövləti orada

qəsəbə salandan sonra onlar
öz doğma torpağına qayıtmış-
lar. Cocuq Mərcanlının bərpa-
sı bizim qürur mənbəyimizdir.
Bu gün orada 150 evdən iba-
rət gözəl qəsəbə salınıb, mək-
təb, tibb məntəqəsi, uşaq
bağçası və Şuşa məscidinin –
vəhşi qonşular tərəfindən
dağıdılmış Şuşa məscidinin
bənzəri olan məscid tikilib.

Qeyd etməliyəm ki, bu il
məcburi köçkünlərin problem-
lərinin həlli işində digər çox
önəmli və deyə bilərəm ki, tari-
xi hadisə baş vermişdir. Vaxti-
lə işğal altında olan Şıxarx
qəsəbəsində 1170 ailə üçün
tikilmiş şəhərcik açılmışdır. Bu
önəmli hadisə bir tərəfdən onu
göstərir ki, məcburi köçkünlə-
rin problemləri daim diqqət
mərkəzindədir. Digər tərəfdən,
onu göstərir ki, işğaldan azad
edilmiş torpaqlarda Azərbay-
can yeni həyat qurur, yeni icti-
mai binalar, yaşayış binaları
salınır və minlərlə köçkün bu
torpaqlara qayıdır.

Bizim hərbi potensialımız
bu il də diqqət mərkəzində
olmuşdur. Ordumuz üçün nə
lazımdırsa onu da biz həll
etdik. Bu gün bütün beynəl-
xalq reytinqlər göstərir ki,
Azərbaycan Ordusu nəinki
bölgədə, dünya miqyasında
güclü ordular sırasındadır.
Düşmən bunu bilir və bilməli-
dir. Bundan sonra da ordu
quruculuğu üçün bütün lazımi
tədbirlər görüləcək, yeni texni-
ka, silahlar, ən müasir döyüş
vasitələri alınır və alınacaqdır.

Əlbəttə ki, qarşımızda
duran bütün vəzifələri icra
etmək üçün güclü iqtisadiyyat
lazımdır. Biz bu istiqamətdə
də bu il çox fəal işləmişik.
2017-ci il tarixdə dərin, köklü
və nəticə verən iqtisadi isla-
hatlar ili kimi qalacaqdır. Bax-

mayaraq ki, neftin qiyməti
hələ də aşağı səviyyədədir və
Azərbaycanda neftin hasilatı
düşür, Azərbaycan apardığı
islahatlar nəticəsində çətin
vəziyyətdən şərəflə çıxa bil-
mişdir. Bunu beynəlxalq mötə-
bər təşkilatlar da qeyd edir.
Davos Ümumdünya İqtisadi
Forumunun hesablamalarına,
ölkələrin iqtisadiyyatlarının
rəqabətqabiliyyətliliyinə görə
Azərbaycan dünya miqyasın-
da 35-ci yerdədir. Bu, ilk növ-
bədə, onu göstərir ki, ölkəmiz-
də aparılan çox ciddi islahat-
lar gözəl nəticələr verir.

Bu il iqtisadiyyatın qeyri-
neft sektoru 2 faizdən çox,
iqtisadiyyatımızın qeyri-neft
sənayesi 3 faizdən çox, kənd
təsərrüfatı isə 4 faizdən çox
artmışdır. Hesab edirəm ki,
indiki şərait üçün bu, çox
yaxşı nəticədir. Əminəm ki,
2018-ci ildə rəqəmlər daha da
böyük olacaq. Eyni zamanda,
biz öz valyuta ehtiyatlarımız-
dan da çox səmərəli şəkildə
istifadə etdik. Baxmayaraq ki,
neftin qiyməti aşağı düşüb,
biz valyuta ehtiyatlarımızı artı-
ra bilmişik, özü də böyük
dərəcədə. Valyuta ehtiyatları-
mız 4,5 milyard dollardan çox
artmışdır. Bu da bizim strateji
ehtiyatımızdır, bizə həm iqti-
sadi, həm də siyasi müstəqil-
lik verən və onu gücləndirən
amillərdən biridir.

Azərbaycanın regionları bu
il sürətlə inkişaf etmişdir. Mən
bu il regionlara 30-dan çox
səfər etmişəm. Hər yerdə

quruculuq-abadlıq işləri göz
oxşayır.

Bu il neft-qaz sektorunda
tarixi hadisələr baş vermişdir.
“Azəri-Çıraq-Günəşli” neft
yatağının istismar müddətinin
uzadılması məsələsi həll
olundu. Bu kontrakt 2050-ci
ilə qədər qüvvədə olacaq və
ölkəmizə milyardlarla dollar
gəlir gətirəcək. Sadəcə
olaraq, Azərbaycana verilən
bonus 3 milyard dollardan
çoxdur. Cənub Qaz Dəhlizinin
icrası demək olar ki, son
mərhələyə qədəm qoyub.
Gələn il TANAP layihəsinin
açılışı gözlənilir. Bu da tarixi
hadisədir. Azərbaycan
Avropanın enerji təhlükəsi-
zliyinin təmin edilməsində çox
önəmli tərəfdaşa çevrilir.

Bu il digər tarixi layihə öz
həllini tapmışdır, Bakı-Tbilisi-
Qars dəmir yolunun açılış
mərasimi Bakıda keçirilmişdir.
Bu dəmir yolu layihəsi qitələri
birləşdirir. Bakı-Tbilisi-Qars
Asiya ilə Avropa arasında ən
qısa və etibarlı yol olacaq,
bundan sonra onilliklər
ərzində Azərbaycana həm
iqtisadi, həm siyasi divi-
dendlər gətirəcək. Azərbay-
can önəmli tranzit ölkəsinə
çevrilir. Əgər biz Şimal-Cənub
nəqliyyat dəhlizini də qeyd
etsək görərik ki, Azərbaycan
dünya miqyasında, - baxma-
yaraq ki, bizim açıq dənizlərə
çıxışımız yoxdur, - strateji
nəqliyyat mərkəzinə çevrilir.

Bu il idmançılarımız bizi
qələbələrlə sevindirmişlər.
Bakıda ən yüksək səviyyədə
keçirilmiş IV İslam Həmrəyliyi
Oyunlarında Azərbaycan
idmançıları birinci yerə layiq
görüldülər. Bütün müsəlman
aləmində birinci yeri qazan-
maq çox böyük tarixi nailiyyət-
dir. Əgər biz 2015-ci il Avropa
Oyunlarını yada salsaq, orada
da Azərbaycan komandası
ikinci yerdə idi. Yəni, bu, bir
daha onu göstərir ki, Azərbay-
can güclü idman dövlətidir.

Bu il Azərbaycanda “İslam
Həmrəyliyi İli” elan olunmuş-
dur. Hər zaman olduğu kimi,
Azərbaycan bütün məsələ lərdə
İslam həmrəyliyinin güclən-
məsinə öz töhfəsini verir. Bu il
də istisna olmamış dır.

Bir sözlə, 2017-ci il ölkəmiz
üçün uğurlu olub, əminəm ki,
gələn il də uğurlu olacaqdır.
Bu gün Dünya Azərbaycan-
lılarının Həmrəylik Günüdür.
Fürsətdən istifadə edərək
bütün dünyada yaşayan azər-
baycanlıları bu bayram müna-
sibətilə təbrik edirəm.

Hörmətli həmvətənlər, mən
sizi Dünya Azərbaycan-
lılarının Həmrəylik Günü və
Yeni il bayramı münasibətilə
bir daha ürəkdən təbrik
edirəm, sizə cansağlığı,
xoşbəxtlik arzulayıram.

Bayramınız mübarək olsun!

Prez ident  İ lham Ə l iyev in  Dünya  Azərbaycan l ı l a r ın ın  
Həmrəylik Günü və Yeni il münasibətilə Azərbaycan xalqına təbriki
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Dekabrın 29-da Sumqayıt Şəhər
İcra Hakimiyyətinin təşkilatçılığı ilə 31
Dekabr - Dünya Azərbaycanlılarının
Həmrəylik Günü və Yeni ilin gəlişi
münasibətilə bayram tədbiri keçirilib.
Tədbirdə şəhər rəhbərliyi, Milli
Məclisin deputatları, hüquq-mühafizə
orqanlarının, müəssisə, idarə və təşk-
ilatların rəhbərləri, veteranlar, icti-
mayət nümayəndələri iştirak ediblər.

Bayram tədbiri 2017-ci ildə
Sumqayıtda görülən işləri, əldə olunan
nailiyyətləri, həyata keçirilən irim-
iqyaslı layihələri əks etdirən
videoçarxın nümayişi ilə başlayıb.

Şəhər icra hakimiyyətinin başçısı
Zakir Fərəcov sakinləri, tədbir işti-
rakçılarını Dünya Azərbaycanlılarının
Həmrəylik Günü və Yeni il münasi-
bətilə təbrik edib. O, Dünya Azərbay-
canlılarının Həmrəylik Gününün
yaranma tarixindən və əhəmiy -
yətindən, bu günün təsis olunmasında
ulu öndər Heydər Əliyevin müstəsna
xidmətlərindən danışıb.

Prezident İlham Əliyevin rəhbərliyi
ilə Azərbaycanda bütün sahələrdə

davamlı tərəqqinin təmin edildiyini
bildirən Z.Fərəcov 2017-ci ilin
Sumqayıt üçün də uğurlu olduğunu
vurğulayıb. Regionların sosial-iqtisadi
inkişafından, quruculuq və abadlıq
işlərinin Sumqayıt şəhərində də
sürətlə həyata keçirildiyini qeyd edib.
O, 2018-ci ildə şəhərdə həyata keçir-
iləcək layihələr haqqında məlumat

verərək, Sumqayıt sakinlərinə firavan
həyat arzulayıb.

Sonra şəhərin sosial-iqtisadi həy-
atında səmərəli fəaliyyətinə görə
fərqlənənlərə icra hakimiyyətinin fəxri
fərmanları təqdim edilib.

Bayram şənliyində respublikanın
tanınmış incəsənət ustaları konsert
proqramı ilə çıxış ediblər.

31 dekabr - Dünya Azərbaycan-
lılarının Həmrəylik Günü və Yeni il
münasibətilə Laçın Rayon İcra
Hakimiyyətinin və Yeni Azərbaycan
Partiyasının Laçın Rayon təşkilatının
birgə təşkilatçılığı ilə yaxın ərazidə
yerləşən “n” saylı hərbi hissədə rayon
ictimaiyyəti nümayəndələrinin iştirakı
ilə bayram tədbiri keçirilmişdir.

Dünya Azərbaycanlılarının Həm-
rəylik Günü və Yeni il münasibətilə
bütün əsgər və zabitləri, eyni zaman-
da bütün tədbir iştirakçılarını Laçın
Rayon İcra Hakimiyyətinin başçısı Aqil
Nəzərlinin adından təbrik edən Rayon
İcra Hakimiyyəti başçısının birinci
müavini Tofiq Mirzəyev çıxış edərək
bildirmişdir ki, dünya azərbaycan-
lılarının birliyi, soydaşlarımızın həm-
rəylik ideyası Ümummilli lider Heydər

Əliyevin xalqımız və Vətənimiz
qarşısında göstərdiyi tarixi xid-
mətlərdən biridir.

Natiq eyni zamanda vurğulamışdır
ki, məhz Heydər Əliyevin təşəbbüsü
ilə Naxçıvan Muxtar Respublikasının
Ali Məclisi “Dünya azərbaycanlılarının
həmrəylik və birlik günü haqqında”
1991-ci 16 dekabr tarixli qərarı ilə
dekabrın 31-ni  Dünya Azərbaycan-
lılarının Həmrəylik Günü elan etmişdir.
Sonra bu bayramın bütün ölkədə qeyd
olunması üçün Azərbaycan Respub-
likasının Ali Soveti də qərar qəbul
etmişdir. Artıq respublikamızın hər
yerində Dünya Azərbaycanlılarının
Həmrəylik Günü böyük sevgi və
coşqu ilə qeyd olunur.

Yeni Azərbaycan Partiyasının
Laçın Rayon təşkilatının sədri İlqar

İlyasov tədbir iştirakçılarını təbrik
etmiş, 2018-ci ilin xalqımızın qələbə ili
olmasını arzulamışdır. O, çıxışda qeyd
etmişdir ki, Ümummilli lider Heydər
Əliyev müstəqillik dövründə yenidən
hakimiyyətə qayıtdıqdan sonra Azər-
baycanda vahid komandanlıq altında
ordu quruculuğu prosesinə baş -
lanılmış və qısa müddətdə nizami
ordu yaradılmışdır. Bu gün isə
möhtərəm Prezidentimiz, Ali Baş
Komandanımız İlham Əliyevin rəhbər-
liyi altında Azərbaycan Silahlı
Qüvvələri Cənubi Qafqazın ən güclü
ordusuna çevrilmişdir.

Sonra hərbi hissədə xidmət
zamanı nizam-intizamlarına görə
fərqlənən bir qrup əsgərə Laçın
Rayon İcra Hakimiyyətinin qiymətli
hədiyyələri təqdim olunmuş, şəxsi
heyətə bayram sovqatı verilmişdir.

Daha sonra tədbir bədii hissə ilə
davam etdirilmişdir. Yeni il şənliyinin
əsas atributları olan “Şaxta baba” və
“Qar qız” əsgər və zabitləri bayram
münasibətilə təbrik edərək, onlara bu
şərəfli işlərində uğurlar arzuladılar.

Bayram şənliyində Laçın rayon
mədəniyyət işçilərindən ibarət musiqi
kollektivinin iştirakı ilə rəngarəng mah-
nılar ifa olunmuş, əsgərlərin hamılıqla
rəqsə dəvət edilməsi tədbirə xüsusi
yaraşıq vermişdir.

“N” saylı hərbi hissədə keçirilən
bayram tədbiri əsgərlərdə böyük
əhval-ruhiyyə yaratmış, iştirakçılar
tərəfindən sevinclə qarşılanmışdır.

Eht iya ta  burax ı lan  hərb i
qulluqçuların yola salınması 
m ə r a s i m i  k e ç i r i l i b

“Azərbaycan Respublikası vətəndaşlarının
2018-ci il yanvarın 1-dən 30-dək müddətli
həqiqi hərbi xidmətə çağırılması və müddətli
həqiqi hərbi xidmət hərbi qulluqçularının ehtiy-
ata buraxılması haqqında” Azərbaycan
Respublikası Prezidentinin 2017-ci il 1 dekabr
tarixli Sərəncamının icrası ilə bağlı müdafiə
nazirinin əmrinə əsasən birlik, birləşmə və
hərbi hissələrdə tədbirlər həyata keçirilir.

Tərtər şəhərində keçirilən təntənəli
yolasalma mərasiminin iştirakçıları əvvəlcə
xalqımızın ümummilli lideri Heydər Əliyevin və
Azərbaycanın ərazi bütövlüyü, müstəqilliyi
uğrunda şəhid olanların xatirəsini bir dəqiqəlik
sükutla yad ediblər.

Nazirliyin əməkdaşı, Əməkdar İncəsənət
Xadimi, Prezidentin fərdi təqaüdçüsü Abdulla
Qurbani tədbir iştirakçılarına Müdafiə Nazirliyi
rəhbərliyinin təbrikini çatdırıb.

Qeyd olunub ki, hazırda respublikanın
bütün şəhər və rayonlarının çağırış mən-
təqələrində Vətən oğullarımız böyük həvəslə
hərbi xidmətə yollanırlar. Xidmətini müvəf-
fəqiyyətlə başa vuran gənclərimiz isə mənəvi
və fiziki cəhətdən daha da möhkəmlənərək
ordu sıralarından ehtiyata buraxılırlar.

Tərtər Rayon İcra Hakimiyyəti başçısının
birinci müavini Ramiz Şabanov ehtiyata
buraxılan gənclərə tərtərlilər adından uğurlar
arzulayıb. Aprel döyüşlərinin şəhidi Nicat
İsgəndərovun atası Bəhruz müəllim hər bir
əsgərin timsalında oğlunu gördüyünü və
onların tezliklə şəhidlərimizin intiqamını ala-
cağına əminliyini bildirib.

Tərtər şəhər Cümə məscidi dini icmasının
sədri Hacı Sadiq Vətən sevgisindən danışıb və
ərazilərimizin müdafiəsində xüsusi fərqlənən
oğulların mülki həyatda da Vətənə sədaqətlə
xidmət edəcəklərinə inandığını deyib.

Birlik komandirinin müavini, polkovnik-ley-
tenant Babək Səmidli artıq hərbi hissəyə gənc
əsgərlərin gəldiyini və onların ehtiyata
buraxılan hərbçilərin varislik estafetini
ləyaqətlə davam etdirəcəklərini qeyd edib.

Vaxtilə hərbi hissədə tabor komandiri kimi
xidmət etmiş müharibə veteranı Pənah Məm-
mədov Azərbaycan Ordusunun gücündən
bütün xalqımız kimi, tərtərlilərin də böyük qürur
duyduğunu vurğulayıb və hər an Ali Baş
Komandanın əmrlərinə hazır olduqlarını bəyan
edib.

Ehtiyata buraxılan hərbi qulluqçular adın-
dan əsgər Vaqif Qarayev silah, dəmir dəbilqə
və zirehli gödəkçəsini estafet rəmzi olaraq
gənc əsgər Xəyyam Quluzadəyə təqdim edib.
Gənc əsgər bu estafeti şərəflə davam
etdirəcəyinə və xalqımıza böyük qələbə
sevincini yaşadacaqlarına and içib.

Əsgərlərə hədiyyələr və fəxri fərmanlar ver-
ildikdən sonra mərasim Tərtər rayon
mədəniyyət işçilərinin mədəni-kütləvi proqramı
ilə davam edib.

Sumqayıt şəhərində “31 Dekabr Dünya Azərbaycanlılarının Həmrəyliyi Günü” 
və “Yeni il bayramı” ilə əlaqədar ümumşəhər bayram tədbiri keçirilib

Laçınlılar Dünya Azərbaycanlılarının Həmrəylik Günü
və Yeni il bayramlarını hərbiçilərimizlə birgə keçirdilər

Samux rayonunda becərilən şəkər çuğundurunun
istehsalındakı artım ölkə üzrə mağazalarda satılan qənd və
şəkər tozunun qiymətində ucuzlaşma yaradıb. Bir neçə ay
bundan öncə pərakəndə ticarət şəbəkələrində satılan şəkər
tozunun 1 kiloqramının qiyməti 1,40 manat idisə, hazırda
həmin ərzağın kiloqramı 0,95 manata satılır. Bu barədə
AZƏRTAC-ın bölgə müxbirinə müsahibəsində Samux

Rayon Statistika İdarəsinin rəisi Gündüz Bayramov məlumat
verib. Gündüz Bayramov bildirib ki, ötən il Samux rayonun-
dakı təsərrüfatlardan 53,4 min ton şəkər çuğunduru istehsal
edilib və emal üçün İmişli şəkər zavoduna göndərilib. Ötən il
1194 hektar ərazidən 43,1 min ton şəkər çuğundurunun top-
landığını deyən G. Bayramov qeyd edib ki, bu, əvvəlki ilin məh-
suldarlığı ilə müqayisədə 10,3 min ton çoxdur.

Şəkər çuğunduru istehsalının artımı qənd 
və şəkər tozunun qiymətini ucuzlaşdırıb
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İran hakimiyyəti belə 
devriləcəkdi - Şok plan

"ABŞ, İsrail və Səudiyyə Ərəbistanı İrandakı iğtişaşları
qızışdırırlar". Bunu jurnalistlərə açıqlamasında İran Baş
prokuroru Məhəmməd Cəfər Müntəziri söyləyib.

Onun sözlərinə görə, İranda iğtişaşların alovlandırıl-
ması layihəsinin əsas müəllifi Mayk Dandreadır. Müntəziri
onun əvvəllər Mərkəzi Kəşfiyyat İdarəsinin (MKİ) terror-
izmlə mübarizə şöbəsində çalışdığını bildirib.

"İranda iğtişaşlar üçün xüsusi qrup yaradılıb. Onun
tərkibində ABŞ, İsrail və Səudiyyə Ərəbistanı mütəxəssis-
ləri yer alıblar. Qrupa İsrailin xarici kəşfiyyat xidməti
MOSSAD-la əlaqəsi olan Maykl Dandrea rəhbərlik edib.
Qrupun bütün xərclərini isə Səudiyyə Ərəbistanı ödəyib.
İrana qarşı təşkil edilən plan "Davamlı Yaxınlaşma Doktri-
nası” adlandırılıb. Onun hazırlanmasına isə bir neçə il sərf
olunub. Planın hazırlanmasında həmçinin İran Xalq Müc-
ahidləri Təşkilatı, şah rejiminin davamçıları, millətçilər və
kommunistlərlə bağlı bir neçə qruplaşma da iştirak edib.
İğtişaşlar üçün İraq Kürd Muxtariyyatı və Əfqanıstanda iki
operativ hücrə də yaradılıb. Bu hücrədən İŞİD döyüşçüləri
ölkədəki mitinqlərə cəlb edilməliydi.

Qeyd edək ki, bundan öncə "Nyu York Tayms” qəzeti
2017-ci ilin iyunundan etibarən Dandreanın MKİ-nin İran
siyasətinə rəhbərlik edəcəyi haqqında informasiya
yaymışdı. Dandreanın "Kölgə şahzadə” və "Ayətullah
Mayk” adlandırıldığı bildirilmişdi. O, əvvəllər Usamə bin
Ladenin izlənilməsi əməliyyatına da rəhbərlik edib. Axar.az

Quterresdən Bərzaniyə MƏKTUB: 
" P r ob le m lə r in  hə l l i  üç ün  i k i  
t ə r ə f i  d ə  d i a l o q a  ç a ğ ı r ı r ı q "

BMT baş katibi Antonio Quterres Ərbil ilə Bağdad
arasındakı problemlərin həll edilməsi üçün hər iki tərəfi
dialoqa təşviq edəcəyini bildirib.

İraq Kürd Regional İdarəsinin baş naziri Neçirvan
Bərzaninin ofisindən verilən açıqlamada Quterresin
Bərzaniyə Ərbil ilə Bağdad arasındakı problemlərin həlli ilə
bağlı bir məktub göndərdiyi bəyan edilib. Məktubda bu
sözlərin yazıldığı bildirilir: “Hər iki tərəfi həqiqi bir dialoqa
başlamalarına səbəb olacaq, uyğun şəraiti yaratmağa
təşviq edəcəyəm”.

Quterresin məktubunda İŞİD terror təşkilatı təhdidləri
ilə mübarizə, bölgədə sabitliyin daha da möhkəm-
ləndirilməsi və milli sülhün bərqərar olması naminə əldə
edilən sabitliyin qorunmasının lazım olduğu ifadələrinə yer
verildiyi bildirilir.

Ərbil və Bağdad arasında problemlər
İraq Kürd Regional İdarəsinin 2014-cü ilin yanvarında

Bağdaddan asılı olmadan neft ixrac eləməsi ilə başlanan
gərginlik, İraq mərkəzi hökumətinin büdcə kəsiri ilə daha
da artdı. İŞİD terror təşkilatının meydana çıxması, neft
qiymətlərində meydana gələn kəskin ucuzlaşma ilə ağır
günlər keçirən Ərbil rəhbərliyi 2017-ci il sentyabrın 25-də
keçirdiyi qeyri-qanuni referendumla həm Bağdad, həm də
qonşu ölkələrdə mövcud əlaqələri ciddi təhlükə altında
qoydu.

Kürd muxtariyyətinin göz dikdiyi, əhalisinin əksəriyyəti
soydaşlarımız olan türkmənlərdən ibarət Kərkük və digər
ərazilərdən peşmərgənin qovulması ilə Ərbillə Bağdad
arasındakı gərginlik son dərəcəyə çatdı.      Hurriyyet.org

İranın ikinci ən böyük şəhəri
olan Məşhəddə bahalığa etiraz
olaraq başlanan və müxtəlif böl-
gələrdə hakimiyyətə qarşı şüarlarla
davam edən kütləvi aksiyalar qeyri-
fars bölgələrinə də yayılıb.

Əhalisinin əksəriyyətinin türk
olduğu Zəncan, Qərbi Azərbaycan,
Ərdəbil, Həmədan və Qəzvin
vilayətləri, həmçinin lur, kürd, ərəb,
bəluç və gilək icmalarını sıx
yaşadığı vilayətlərdə dekabrın 29-
u, 30-u və 31-də küçəyə çıxan eti-
razçılar farsca və digər dillərdə

şüarlar səsləndiriblər. Polis və hərbi
qüvvələrin sərt müdaxiləsi ardın-
dan dekabrın 30-da Luristan vilayə-
tinin Dürud şəhərində azı 2 eti-

razçının məmurların açdığı atəş
nəticəsində həlak olduğu bildirilir.

Sosial mediada yayımlanan
məlumata görə, ölənlərin sayı daha
artıqdır, ancaq lur etnik icmasına
mənsub Həmzə Ləşəni və Hüseyn
Rəşnunun ailələri onların etirazlar-
da həlak olduğunu təsdiq edib.

Qeyri-fars qrupların idarə etdiyi
internet portalları tərəfindən yayım-
lanan məlumat və videolara isti-
nadən, etirazçılar bu bölgələrdə
bahalıq və iqtisadi problemlərdən
əlavə, həmin bölgələrə məxsus

problemləri də gündəmə gətirirlər.
Güney Azərbaycan Televiziyası

(Günaz TV) və Araz News kimi
internet portalları Urmiyə və Ərdə-

bildə türk dilində şüarların səs-
ləndirildiyi haqda məlumat verib.

Qeyri-fars icmalara mənsub
müxtəlif siyasi təşkilatların üzvü
olduğu “Federal İranın Milliyətləri
Konqresi” İranda davam edən etira-
zlara dəstək bəyanatı yayıb.
Həmçinin birgə bəyanat yayım-
layan İran kürdlərinin iki əsas təşki-
latı olan “İran Kürdüstanı Demokrat
Partiyası” və “Komele” də eti-
razçılara dəstək bildirib.

Güney təşkilatlarının çoxu hələ-
lik etirazlara dair rəsmi münasibət
bildirməyib, lakin Güney Azərbay-
can Televiziyası (Günaz TV)
sadəcə İran Azərbaycanı deyil,
İranın tamamında baş verən kütləvi
aksiyaların xəbərlərini izləyicilərinə
çatdırmaqdadır.

Sosial medianın bəzi güneyli
istifadəçiləri #Qalx_Türk
hashtagi ilə xüsusilə (کروت_خلاق#)
Təbriz əhalisini kütləvi etirazlara
qatılmağa dəvət edirlər. Bunlar
İranın digər şəhərlərində səs-
ləndirilən bir çox şüar yerinə fərqli
şüarlar təklif edir.

 Ən çox gündəmə gətirilən şüar-
lardan biri Məşhəddə səsləndirilən
“Rza xan ruhun şad!” şüarına alter-
nativ olaraq “Pişəvəri ruhun şad”
şüarıdır.          amerikaninsesi.org

İranda baş verən hadisələr bu
ölkənin dağılması mövzusunu
gündəmə gətirib.  Məlum məsələdir
ki, İranın çöküşü və ya dağıdılması
asan məsələ deyil. Söhbət ilk
növbədə orada teokratik rejimin
devrilməsindən gedir. Bunun həm
müsbət, həm də  mənfi tərəfləri var.
Müsbət tərəfləri terrorizmə dəstək
verən, Azərbaycana qarşı ərazi
iddiası irəli sürən, Ermənistanla
müttəfiq olan bir rejimin aradan
qalxması, Güney Azərbaycanın
müstəqilliyi məsələsinin yenidən
gündəmə gəlməsidir. 

Mənfi tərəfləri ondan ibarətdir ki,
İranın çöküşü Suriyadakı kimi qanlı
müharibəyə səbəb olsa, Azərbay-
can qaynar qazanın içinə düşəcək.
Necə deyərlər, qonşunun evi yanır-
sa, od  sənin də evinə keçə bilər.
İranda vətəndaş müharibəsinin baş
verməsi milyonlarla qaçqının
radikal dindarlarla birlikdə Azərbay-
cana axın etməsinə səbəb olar.
İranın  süqutu və ya parçalanması
müstəqil kürd dövləti məsələsini
reallaşdırmaq üçün əlverişli situ-
asiyanın  yaranması deməkdir.
Rusiya Suriyada olduğu kimi terror-
izmlə mübarizə və cənub
sərhədlərinin təhlükəsizliyi adı
altında Azərbaycana, İrana  ordu
yeridə bilər. Moskva bu siyasətini

azı  Azərbaycanın işğal altındakı
ərazilərində həyata keçirməyə
çalışacaq. Bunlar çox ciddi təh-
lükələrdir. Xalqımızın burada əldə
edəcəyi yeganə  siyasi divident
Güney Azərbaycanın müstəqillik
əldə etməsi və müəyyən
mərhələdən sonra Quzeylə, yəni
Azərbaycan Respublikası ilə bir-
ləşməsidir. Təbii ki, qeyd edilən
prosesin gerçəkliyə çevrilməsi İran-
dakı soydaşlarımızın ilk növbədə
siyasi iradəsindən asılıdır. Onlar
bunu nə qədər istəyir? Yaxud
müstəqillik əldə etməyə nə
dərəcədə hazırdırlar? Amma etiraf
edək ki, indiyə qədər bu məsələyə
daha çox nəzəri yanaşma üstünlük
təşkil edib və siyasi utopiya kimi
baxılıb. Rusiya ilə İngiltərə arasın-
da 1907-ci ildə bağlanmış müqavilə
və ABŞ, Britaniya və SSRİ arasın-
da 1943-cü ildə Tehranda imzalan-
mış saziş İranın ərazi bövlüyünün
qorunmasına beynəlxalq təminat
verir. ABŞ-ın İranla bağlı hazırki
planlarında bu ölkədə yaşayan
kürdlərə və zərurət yaranarsa
bəluclara müstəqillik verilməsi
nəzərdə tutulsa da,  Azərbaycan
türkləri üçün belə bir siyasi layihə
mövcud deyil.  Digər tərəfdən,
kürdlərin müstəqil dövlət qurmasını
istəməyən Türkiyə, İraq  və Suriya,

ərazisində 150-dən çox millət
yaşayan federativ Rusiya, Şimali
İrlandiyanın ayrılmasını suverenliyi
üçün ciddi təhdid hesab edən
Böyük Britaniya  Güney Azərbay-
can məsələsini nə qədər dəstək-
ləyəcək? Bunlar hələ müsbət cav-
abını tapmayan sualdır. Ona görə
də  müstəqil Güney Azərbaycan
məsələsinin reallığa nə qədər yaxın
olduğunu demək çox çətindir.
Amma bəzi həqiqətlər var ki, qaçıl-
maz görünür.  İstənilən halda İran-
dakı diktatura rejiminin dəyişilməsi
tarixi zərurətə çevrilib. Son günlər
keçirilən etiraz aksiyaları İranda bu
prosesə start verildiyini və indi
mümkün olmasa da, yaxın vaxtlar-
da dəyişikliyin reallığa çevriləcəyini
göstərir. Qeyd edilənlər məsələnin
daha çox strateji və geosiyasi
tərəfləridir. Yəni, bütün bunlar Azər-
baycan vətəndaşlarına İrandakı
dini rejimi facebook vasitəsilə bir
radikal dindar  baxışı ilə kor-koranə
müdafiə etməyə əsas vermir. 

Hər halda,
ən pis de mok -
rat ən ədalətli
radikal dindar-
dan yaxşıdır. 

Müşfiq
Abdulla,

Cebhe.info

Fransanın İŞİD sıralarına
qatılan ən təhlükəli cinayətkarların-
dan biri saxlanılıb. Əslən fransalı

olan Emiliya Köninq Kürd əsgərləri
tərəfindən Suriyada ələ keçirilib.
Hazırda Suriyada düşərgədə sax -
lanılan «beton» ləqəbli gənc qadın
beynəlxaql səviyyədə axta rışda
olub.

Onun adı terrorçuların «qara
siyahısına» salınıb.

30 il ərzində ən təhlükəli ter-
rorçulardan biri sayılan qadın 2012-
ci ildə Fransanı tərk edərək İŞİD
terror qruplaşmasına qoşulub və
2015-ci ildən axtarışda olub.

Emili Köninq sosial şəbəkələrdə
İŞİD terror qruplaşmasının
təbliğinə yönələn bir sıra qısame-
trajlı filmlərin müəllifidir. Emili 2
uşağını Fransada qoyaraq cihad
üçün İŞİD-ə qoşulub.

Təbliğat xarakterli çəkdiyi film-
lərdən birində baş rolda məhz öz
övladlarını çəkən qadın onlara
silahdan atəş açmağı öyrədib.

Fransa höküməti qadının
uşaqları ilə bağlı hər hansı bir qərar
qəbul etməyib.             Publika.az

Kütləvi etirazlar İranın qeyri-fars bölgələrinə də yayılıb

Qonşunun evi yanır...

İŞİD-in fransalı «beton» qadını ƏLƏ KEÇDİ
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Dünyanın ən məsum
varlıqları olan uşaqların
müayinə və müalicəsi ilə
məşğul olan bir çox uşaq
xəstəxanası var. Uşaqlarda
ölüm hallarının qarşısının
alınması, xəstəliklərə şəfa
tapılması onların əsas
məqsəd və vəzifələrindən
biridir. Xeberle.com
mövzuya olan marağı və
aktuallığı nəzərə alaraq
Sumqayıt şəhər Uşaq
Xəstəxanasının baş həkimi
Müşfiq Məmmədli ilə
müsahibəni təqdim edir.

HAŞİYƏ: Müşfiq Məm-
mədli 1972-ci il avqustun 1-
də Sumqayıtda anadan olub.
1989-cu ildə Sumqayıt şəhər
25 saylı tam orta məktəbi
bitirib. 1989-cu ildən 1990-cı
ilə qədər 1 saylı Kliniki Tibbi
Mərkəzdə (Semaşko) sanitar
işləyib. 1990-1996-cı illər
ərzində Azərbaycan Tibb
Universitetinin Pediatriya
fakültəsində təhsil alıb.
1996-1997-ci illərdə
Sumqayıt şəhər Uşaq
Xəstəxanasında internatura
keçib, 1997-1999-cu illərdə
isə qəbul şöbəsinin həkimi
vəzifəsində çalışıb. 2000-ci
ildə 3 il müddətində
Türkiyənin İstanbul
şəhərində təhsil alıb. 2004-
2006-cı illər ərzində Tərtər
bölgəsində N saylı hərbi
hissənin tibb məntəqəsinin
həkimi, sonra isə rəisi olub.
2006-cı ildən 2014-cü ilə
qədər Təcili Tibbi yardım
stansiyasının, daha sonra
isə Sumqayıt Uşaq xəstəx-
anasının həkimi işləyib.
2015-2016-cı illərdə Uşaq
xəstəxanasının pediatriya
şöbəsinin müdiri, 2016-cı
ildən isə xəstəxananın baş
həkimidir.

Qeyd edək ki, M.Məm-
mədli 2013-2015-ci illər
ərzində Rusiyanın Sankt-
Peterburq İqtisad Universite-
tinin Ali İqtisad Məktəbində
MBA proqramı çərçivəsində
"Səhiyyə təşkilatlarının me -
nec menti" ixtisasına da
yiyələnib. 2016-cı ildən isə
Rusiya Pediatrlar İttifaqının
üzvüdür.

- Sumqayıt Uşaq Xəstəx-
anasının baş həkimisiniz və
dünyanın ən məsum insan-
larını sağaltmaqla məşğul-
sunuz. Sizcə, belə bir
xəstəxananın baş həkimi
necə olmalıdır?

- Baş həkimin vəzifəsi
məsuliyyətli və çətindir. Burada
əhaliyə keyfiyyətli tibbi xid-
mətin göstərilməsi, müəs-
sisənin fəaliyyətinin təhlili,
onun əsasında işin forma və
metodlarının yaxşılaşdırılması

üzrə zəruri tədbirlərin gö -
rülməsi, tibbi yardımın təşk-
ilində aşkar olunmuş nöqsan-
ların aradan qaldırılması üçün

atılan addımların müəyyən-
ləşdirilməsi, işçilərin öz vəzifə
öhdəliklərini yerinə yetir-
məsinin təmin olunması üzrə
tədbirlərlə yanaşı, daxili inti-
zam, cihaz, avadanlıq, alətlər
və mexanizmlərin istismarı
qaydalarının tələblərinin yerinə
yetirilməsi və s. öhdəliklər
durur. Bizim vəzifəmiz insan-
lara yüksək səviyyədə xidmət
göstərmək, onlara şəfa ver-
məkdir.

- Xəstəxanaya kadrların
cəlb olunması prosesi necə
aparılır?

- Yaxşı mütəxəssis tibbi
xidmətin əsas göstəri-
cilərindən biridir. Və bu baxım-
dan bizim xəstəxananın
imkanları genişdir. Xəstəx-
anamıza gənc kadrları cəlb
etməklə onların püxtələ ş -
məsində, inkişafında da rol
oynamağa çalışırıq. Həkim-
lərimizin peşəkarlığı isə özünü
ötən illərlə müqayisədə istər
xidmətin yüksək səviyyədə
göstərilməsində, istərsə də
belə xoşagəlməz halların azal-
masında gözlə görünə biləcək
qədər göstərir.

Hazırda həkimlərimiz tərə -
findən müxtəlif əməliyyatlar
peşəkarcasına yerinə yetirilir.
Xatırladım ki, 2017-ci ilin orta-
larında Hacı Zeynalabdin
qəsəbəsində kütləvi rotavirus
mənşəli bağırsaq infeksiyası
yayıldı. Səhiyyə Nazirliyi,
şəhər rəhbərliyi, eləcə də uşaq
xəstəxanasının tibb heyəti
birgə iş görərək bu problemin
vaxtında qarşısının alınması-
na nail oldu. Bunun nəticəsi idi
ki, xəstələrdə heç bir ağırlaş-
ma və ölüm hadisəsi qeydə
alınmadı. Onların hamısı tam
müalicə olunduqdan sonra
evlərinə buraxıldı.

- İş prosesində bəzən
nöqsanlara yol verən həkim-
lərə də rast gəlinir. Sizdə
necə, belə həkimlər varmı?
Varsa, bu tibb işçiləri

barəsində hansı tədbirlər
görülür?

- Xəstəxanamızda bu il
həkimlərin işdən çıxarılma halı

baş verməyib. Həkimlərin töh-
mət alması və ya müvafiq
cəzaların tətbiqi halları isə
qeydə alınıb. Çalışırıq ki,
xəstəxanamızda xoşagəlməz
hallar olmasın.

- Bu il xəstəxanaya nə
qədər pasiyent müraciət
edib? Ümumiyyətlə ötən
illərlə müqayisədə artma, ya
azalma müşahidə olunur?

- Son 2 il ərzində xəstəx-
anamıza müraciət edənlərin
sayı artmaqla yanaşı, uşaq
ölümlərinin sayı da azalıb.
Belə ki, 2015-ci ildə 8959
xəstə müraciət edib və 74
uşaq ölümü qeydə alınıb.
2016-cı ildə xəstəxanaya 10
648 müraciət daxil olub və
uşaq ölümü 49-a düşüb. Fakt-
lar bir daha göstərir ki, son 2
ildə uşaq ölümləri 2 dəfə aza-
lıb. Bunun üçün kollektivimizin
və xəstəxana şəraitinin rolu
böyükdür.

- Xəstəxananın şəraitin -
dən söz düşmüşkən, hazır-
da vəziyyət necədir?

- Təmirdən sonra demək
olar ki, hər şey yeniləndi.
Xəstəxanaya müasir avadan-
lıqlar alındı. Bu avadanlıqların
alınması nəticəsində isə bizim
əhaliyə daha yüksək key-
fiyyətlə xidmət etməmiz real-
laşdı. Yoluxucu xəstəliklər
şöbəsində anaferon, arqefer-
on, qroprinosin preparatları,
pediatriya şöbəsinə monitor,
küvez və d. avadanlıqların
quraşdırılması xəstəxana mı -
zın daha yaxşı xidmət göstər-
məsi üçün mühüm addımlar-
dan biri idi. Bunlardan başqa
yeni avadanlıqların alınması
və şəraitin yaxşılaşdırılmasın-
dan sonra artıq həkimlər əvvəl
praktiki cəhətdən edə bilmə -
diklərini indi rahat həyata
keçirirlər və təbii ki, bunun
əhəmiyyəti həm şəhərimiz,
həm də insanlarımız üçün
önəmlidir.

Onu da qeyd edim ki, bizə

Sumqayıtdan kənar yerlərdə
yaşayan insanlar da müraciət
edir və başqa yerlərdə tapa
bilmədikləri şəfanı bizdə tapır-
lar.

- Maraqlıdır, elə xəstələr
olurmu ki, onları müalicə və
ya əməliyyat etməniz
mümkün olmadığı üçün
Bakıya və ya başqa yerə
göndərirsiniz?

- Bəli, o cür hallar olar.
Buna misal olaraq, uşaqlarda
olan ürək probleminin əməliyy-
atını qeyd etmək olar. Bizim
xəstəxanımızda bunu edə
bilmirik. Və bu səbəbdən də o
uşaqları ya paytaxta, ya da
digər yerlərə yönləndiririk. Bu
və digər əməliyyatların da
xəstəxanımızda aparılması
üçün addımlar atılır. Bunun
üçün çox savadlı həkimlər və
yeni avadanlıqlar vacibdir.
Gələcək üçün bunların hamısı
planlaşdırılıb.

- Bir çox xəstəxanada
müalicə olunan uşaqların
valideynlərinin onlarla qal-
ması üçün otaq ayrılmır və
ya onlara övladları ilə qal-
mağa icazə verilmir. Bəs
sizin xəstəxananızda buna
qadağa varmı?

- Xeyr, biz bunu qadağan
etmirik. Müalicə alan uşaqların
yanında valideynlərindən biri

qala bilər. Biz valideynlər üçün
də şərait yaratmışıq.

- Müalicə olunub evə
buraxıldıqdan sonra elə
xəstələr olurmu ki, yenidən
o problemlə bağlı müraciət
etsinlər?

- Bu cür hallar baş verir.
Bunu deyim ki, 1-ci dərəcəli
olan xəstəliklərin müalicəsi, 2-
ci dərəcəli eyni xəstəliklə bağlı
müraciətlərin müalicəsindən
daha rahat olur. Bəzən elə olur
ki, valideynlər övladlarının tam
sağalmağını gözləmirlər və ya
ehtiyatsızlıq edirlər. Onlar
bunu başa düşməlidir ki,
xəstəliyin müalicəsi olsa belə,
bir müddət buna ciddi nəzarət
vacibdir. Və bu proses xəstəx-
anadan kənarda da davam
etdirilməlidir.

- Xəstələr evə buraxıldıq-
dan sonra onların sonrakı
vəziyyəti ilə nə dərəcədə
maraqlanırsınız?

- Xəstə tam müayinə
olunub, sağlamlığına əmin
olunduqdan sonra onun evə
buraxılması prosesi başlayır.
Bundan sonra isə valideynlərlə
mütəmadi olaraq əlaqə
saxlanılır və hansısa hal baş
verdiyi anda yenidən heç bir
vaxt itirmədən müdaxilə
olunur.

- Son vaxtlar bir çox
yerdə müraciət edənlərin
şikayət və təklifləri üçün
xüsusi kitabçalar və ya
xüsusi otaqlar yaradılır. Bu
proses sizin xəstəxanada
necədir?

- Xəstəxanamıza müraciət
edən hər bir şəxsin məlumat-
ları internet vasitəsi ilə bizə
ötürülür. Və mən baş həkim
olaraq kimin hansı xəstəliklə
bağlı müraciətinə hər an baxa
bilirəm. Bu cür hallar yaşanan-
da isə müraciət edən şəxslər
bizə hesabları vasitəsilə bildirə
bilərlər. Çalışırıq ki, xəstəx-
anımızda şikayət ediləcək
məsələlər ümumiyyətlə olma -
sın, təkliflərə isə hər zaman
açığıq.

- 2018-ci il üçün
Sumqayıt şəhər Uşaq

Xəstəxanasının hədəfləri
nələrdir?

- Yeni ildə yeni avadan-
lıqların alınması bizim üçün
əsas hədəflərdən biridir. Bun-
lardan başqa xəstəxananın
işçilərinin peşəkarlaşması
üçün atılan addımlar, ötən illər-
lə müqayisədə ölüm hallarının
azaldılması, daha çox insan-
ların şəfa tapması bizim əsas
istəklərimiz sırasındadır. Biz
çalışırıq ki, xəstəxanımızda
bütün xəstəliklərin müalicəsi
həyata keçirilsin və bu baxım-
dan bir çox hədəfləri artıq
müəyyənləşdirmişik.

Yaradılan şərait üçün ölkə
başçısına, şəhər rəhbərliyinə
və Səhiyyə nazirliyinə minnət-
darlığımızı bildiririk.
Hicranə İsmayılova, Xeberle.com

Sumqayıtda uşaq xəstəliklərinin vəziyyəti:
müalicə edilə bilməyən xəstəliklər 
Uşaq xəstəxanasının baş həkimi ilə MÜSAHİBƏ
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Türkiye Cumhurbaşkanı Erdoğan
ve Fransız mevkidaşı Macron'un
Paris'teki ortak basın toplantısının ger-
gin atmosferi Fransız basınında geniş
yankı buldu. Fransız basını Macron’un

Türkiye’ye AB kapısını kapattığını
yazdı.
‘Fransız medyası konuda hemfikir’

Le Monde gazetesi, “Macron,
ülkesinin AB üyelik sürecini canlandır-

mak için Paris’e destek aramaya
gelen Erdoğan’la gerçekçi konuşmayı
tercih etti” değerlendirmesinde bulun-
du.  Haberde “Bir Fransız devlet
başkanı yeni müzakere başlıkları

açılabileceğini düşünmenin ikiyüzlülük
olacağını Türk mevkidaşına doğrudan
seslenerek bu kadar net ifade
etmemişti” sözleri yer aldı.

Gazete, Temmuz 2016’daki darbe

girişiminden sonra Türkiye’de ya şa -
nanlar nedeniyle birçok AB yöneti-
cisinin görünebilir bir gelecekte
Türkiye’nin AB’ye tam üyeliğinin
mümkün olamayacağını düşündü ğü -
nü hatırlattı.

Le Figaro gazetesi “Macron
Erdoğan’a karşı AB kapısını kapalı
tutuyor” başlığıyla verdiği haberde,
“Türkiye’de rejimin otoriter yöneliminin
Ankara’nın AB üyelik sürecinin iler-
lemesine engel olduğu” yorumunda
bulundu.

France 24 haber kanalı ise iki taraf
arasında daha fazla ticaret yapılması
için görüş birliği olduğuna ancak
Türkiye’de insan hakları ve Türkiye’nin
AB üyelik süreci konusunda derin
görüş ayrılıkları bulunduğuna işaret etti. 

Türkiye’nin 53 yıldır AB kapısında
bekletildiğini ve “yorulduğunu” söy -
lediğini aktaran France 24, Fransız
mevkidaşının ise bu konuda “ikiyü-
zlülüğün bırakılması” gerektiğini söy-
leyip, “Türkiye’nin AB’den uzaklaş -
tığını” belirtti. Paris-Match dergisi ise
“Macron’un Erdoğan’ı konuk edip,
hukuk devletine saygıya çağırdığını”
yazdı.                            PeyamaKurd

Yunan askerlerin,NATO'nun Yuna -
nistan'ın kuzeyinde Dedeağaç
limanında yeni kurulan helikopter
üssünün korunması görevini kabul
etmedikleri iddia edildi.

Yunan askerlerin, ,NATO'nunD-
edeağaç limanında yeni kurulan
helikopter üssünün korunması görevi-
ni kabul etmedikleri aktarıldı.

Yunanistan Komünist Partisi'nin
resmi yayın organı Rizospastis'de
yayımlanan rapora göre görevi kabul
etmeyen bir Yunan askeri, "NATO ve
Amerikalı katilleri destekleyen herhan-
gi bir hizmeti hiçbir zaman yapmaya-
cağız. Askeri komutaya verdiğim
raporda şahsen desteklediğim görüş
budur. Meslektaşlarım da aynısını
yaptı. Halkımıza karşı savaş plan-
layan NATO ordusunun ülkemize
getirilmesi provokatif ve kabul edile-
mezdir" ifadelerini kullandı. Haberde

askerin, "Herkes onların işlediği
suçları biliyor. Yugoslavya, Suriye ve

diğer ülkelerin halklarına karşı işlenen
suçlar gibi. 

Amerikalıların 1946-1949 arasın-
da Yunanistan halkına ve Yunanistan
Demokratik Ordusuna müdahalesini

unutmuyoruz. Halkın katillerinin
çıkarlarına hizmet edilmesi için bir

askere emir vermek oldukça utanç
vericidir, bu durum aynı zamanda
Yunanistan halkının ve gençliğinin
çıkarlarına da terstir" şeklinde konuş-
tuğu aktarıldı.                      BasNews

PeyamaKurd- HDP Milletvekili
İmam Taşçıer yaptığı açıklamada

Kuzey Kürdistanın Kürt partilerine
çağrı yaparak seçimde beraber
hareket edelim dedi.

Taşçıer yaptığı açıkalamada "Eğer
Kuzey Kürdistan'da birlik kurulabilirse,

bu Güney, Batı ve Doğu Kürdistan'da
da etki edecektir. Onun için bu teklifi
tüm Kuzey Kürdistanlı partilere sun-

maya hazırız. Beraber çalışmalar
yapalım, seçimlerde de bu gerçek-
leşebilir." diye belirtti. 

“Partiler teklife sıcak bakıyor” 
Kürdistan Sosyalist Partisi (PSK)

HDP'den gelen bu öneriyi sıcak
karşıladı. PSK açıklamasında; yerel
seçimlerde birlik olunabileceğini,
Cumhurbaşkanlığı seçimlerinde de Kürt
cephesini kurmak gerektiğini söyledi.
PDK Bakur Başkanı Sertaç Bucak isr
yaptığı açıklamada; "Prensip ve siyasi
olarak insan hiç bir zaman hayır diye-
mez. Prensip olarak demokratik ve
ulusal konularda anlaşılabilinirse insan-
lar beraber her şeyi yapabilir.  Bunlar-
dan biri de seçimlerdir” dedi. 

Uzun zamandır beraber hareket
eden PAK, PDK-Bakur, PSK, ÖSP ve
Azadi Hareketi ise bu konuyu bir
toplantıda değerlendirecek bilgisi yer
alıyor.                     peyamakurd.com

" İ r a n 'da k i  gös t e r i l e r  E r b i l ' de  
organize ediliyor iddiaları asılsız"

Tahran yönetiminin, "İran'daki gösterilerin
Erbil'de organize edildiği" yönündeki iddialarına
Kürdistan Bölgesi Hükümeti'nden sert yanıt geldi.

Hükümet Sözcüsü Sefin Dizeyi, yaptığı açıkla-
mada iddiaların asılsız olduğunu belirterek, şunları
söyledi: "Tüm gerçekliklerden uzak olan bu ithamları
reddediyoruz. Kürdistan her zaman bölgedeki
güvenlik merkezi konumunu korumuştur. Kürdistan
hiçbir zaman kargaşaya ve bölge ülkelerinde kaos
olmasına izin vermeyecektir.

Kürdistan, komşu ülkelerin yanı sıra bölge
ülkeleri ve tüm dünya ülkeleriyle karşılıklı saygı ve
maslahatlar çerçevesinde dostane ilişkilere sahip
olmak istemektedir. 

Bu tür açıklamalar hiçbir şekilde Kürdistan ile
İran arasındaki ilişkilere ve komşuluğa hizmet
etmemektedir.”  BasNews

Felah Mustafa'dan uluslararası 
camiaya çağr ı :  Destek ver in

Kürdistan Hükümeti Dış İlişkiler Sorumlusu
Felah Mustafa, uluslararası camianın Bağdat’a çok
fazla pozitif ayrımcılık tanıdığını söyleyerek Erbil’e
destek vermeleri için çağrıda bulundu.

Amerikan The Hill haber sitesinde Erbil ile Bağ-
dat arasında yaşanan sorunlar ve uluslararası cami-
anın meseleye yaklaşımı konusunda değer-
lendirmelerde bulunan Felah Mustafa, uluslararası
camianın Kürdistan’a sırtını dönmemesi gerektiğini,
bunun bölge güvenliği açısından olumlu sonuçlar

doğurmayacağını vurguladı. Uluslararası camia ve
özellikle dünyanın büyük güçlerinin Bağdat’a
gereğinden fazla pozitif ayırımcılık yaptığının altını
çizen Mustafa, uluslararası camianın Irak hükümeti
ile olan ilişkilerinde Kürdistan’ın hassasiyetlerini göz
önünde bulundurması ve Kürdistan’a destek verme-
si gerektiğini ifade etti.

“Kürdistan’a sığınan 2 milyon mülteci var”
Bağdat’ın Kürdistan’a karşı uyguladığı baskı ve

ambargonun sadece Kürdistan halkını değil, terör
örgütü IŞİD’le savaştan dolayı Kürdistan’a sığınmış
2 milyona yakın sığınmacıyı da çok olumsuz etk-
ilediğini belirten Felah Mustafa, güçlü bir Kürdis-
tan’ın tüm bölgenin huzur ve güvenliğine büyük katkı
sağlayacağını söyledi.                          BBCTürkçe

Haşdi Şabi, Xurmatu’da 
Kürtlere ait evi patlattı

Haşdi Şabi milisleri, Tuzhurmatu’nun Cumhuriyet
Mahallesi’nde bulunan Kerim Bekir isimli Kürdün

evini patlayıcıyla yıktı. 16 Ekim 2017’de Irak Ordusu
ve Haşdi Şabi milisleri tarafından işgal edilen Kerkük,
Tuzhurmatu ve Kürdistan idaresi altında olmayan
diğer Kürdistani bölgelerde on binlerce Kürt evlerini
terk edip göç etmek zorunda kalmıştı.  Nerina Azad

Fransız  medyasından der leme:  
Macron, Türkiye’ye AB kapısını kapattı!

'Yunan askerler NATO üssünü korumayı reddetti' iddiası

HDP’den Kurdistanî partilere çağrı: Eğer
Kuzey Kürdistan’da birlik kurulursa...
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Diyarbakır'da, 2 gün kamp yapan
HDP Meclis grubunca yayımlanan
sonuç bildirisinde, partisinin kon-
gresinde aday olmayacağını mektupla
bildiren HDP Eş Genel Başkanı Sela-

hattin Demirtaş'ın kararıyla ilgili "Aday
olmama kararını üzüntü ama saygıyla
karşılıyoruz" denildi.

Aday olmama kararı üzücü ama
saygıyla karşılıyoruz

Bildiride, ayrıca HDP Eş Genel
Başkanı Demirtaş'ın, partinin kon-
gresinde aday olmayacağını mektupla
bildirmesi de değerlendirilerek, şunlar
kaydedildi:

"TBMM Meclis Grubu olarak,
Edirne Cezaevi'nde haksız ve hukuk-
suzca rehin tutulan Eş Genel

Başkanımız Selahattin Demirtaş'ın
HDP 3. Olağan Kongresi'nde, 'Yeni
siyasal mücadele dönemini daha
güçlü karşılamak, demokratik siyasete
demokrasi kültürünü kazandırmak,

koltuk ve makam için değil halk adına
siyaset yapma bilincini geliştirmek ve
yeni arkadaşlarla, yeni bir heyecanla
yola devam etmek için bu kongrede
Eş Genel Başkanlığa aday olmama'
kararını üzüntü ama saygıyla karşılıy-
oruz.

Sevgili yoldaşımızın siyasi rehine-
lik koşullarında uzun ve ciddi bir
muhasebeyle ulaştığı bu karara büyük
bir değer biçiyoruz. Önümüzde açılan
yeni mücadele döneminin gereklerini
değerlendirerek aldığı kararın

hakkının ancak HDP'nin kurumsallaş-
ması, yenilenmesi ve yeniden
örgütlenmesiyle verilebileceğini biliy-
oruz.

Demirtaş'ın bu kararının par-
timizde herkesin, her kademede
görev yapmakta önünün açık olduğu
inancını beslemeye ve güçlendirmeye
hizmet etmesi ve partimizde gençlere
ve kadınlara katılım kanallarının açıl-
ması için çaba göstermekte, grubu-
muzu da bu amaçlar doğrultusunda
yönlendirmekte kararlıyız.

Selahattin Demirtaş, sadece
bugüne kadar yaptıklarıyla değil, yap-
maktan feragat ettikleriyle de
Türkiye'nin demokratik siyasetine
dünya çapında katkıda bulunarak,
kendisiyle birlikte partimize de tarihsel
bir değer kazandırmış; partimizin ve
demokratik siyasetin önemli bir
dönüm anında büyük bir risk alarak
attığı bu adımla siyasi cesaretin de
mükemmel bir örneğini vermiştir.
Bizler de onun 'Büyük bir moral ve
coşku ile seçime hazırlanır gibi,
bayram telaşı içinde partimizi Büyük
Kongre’ye götürme' davetini kabul
ediyoruz.

11 Şubat’ta bütün HDP’liler
Türkiye’nin her bir yanından Ankara’ya
akacak, barış, özgürlük, kardeşlik ve
faşizme karşı büyük bir direniş mesajı
verecektir."                    PeyamaKurd

Rıza Pehlewi, 1979 yılında tahtın-
dan olduktan sonra İran’i terk etmek
zorunda kalan İran’in son monarşik
lideri Şah Muhammed Rıza
Pehlewi’nin en büyük oğludur. Babası
Şah Muhammed,1980 yılında sığın-
macı olarak kaldığı Mısır‘da öldükten
sonra aile’nin geri kalan neferleri ile
birlikte ABD’ye göç eder.

Rıza Pehlewi, o günden beri  “bir
gün mutlaka İran’a geri döner ve
babamın devrilen tahtına otururum“
hayaliyle yaşar. Bu düşüncenin teza-
hürüdür ki, son günlerde kendince
İran’da rejime karşı gelişen olaylara
müdahil olmaya çalışır ve saçma
sapan beyanatlarda bulunur. İran halkı
için ABD ve diğer ülkelerden yardım
talep eder ve Kürtlere laf atarak bir
bakıma kendine destekçi bulmaya
çalışır. Rıza Pehlewi’nin hariçten
konuşmasına ve ciddiyetsizliğine karsi
dünyaca ünlü yazar Paulo Coelho
resmi sosyal medya hesabı
Twitter‘dan, “Sesini kes ve otur,
SAWAK artık yok, CIA de 1953’te yap-
tığı gibi aileniz için darbe yapmaz, İran
halkı yolunu kendisi bulabilecek
kabiliyettedir“ ifadelerini kullandı.

Meselenin bizi ilgilendiren yönü
ise, Rıza Pehlewi’nin Kürtlere hitaben
yaptığı açıklamadır. Pehlewi, “Eğer
Kürtler rejime karşı bizimle birlikte
hareket ederlerse onların da hakkını
göz önünde bulundurabiliriz“ diyerek

sanki Kürtlerin sadakaya ihtiyacı var-
mış gibi bir söz kullanıyor.

O, kendi çapında yer edinmek için
etrafa yaydığı içi kof sözler ile dem-
lenirken , Kürtlerin ona ve onun gibi
düşünen hempalara bir cümlede çift

sille atacak lafı da bulunmaktadır,
“Kimse artık Kürtleri değerlendirirken,
Kürtlerin Süleymaniye çevresinde cirit
atan soyu sopu belli olmayan 3-5
ihanetçiden ibaret olduğunu düşün-
mesin.“

Kürdistan halkı, bu dönemde ne
yapmalılar diye düşünürken kesinlikle
unutmamaları gereken çok önemli tar-
ihi momentleri bulunmaktadır;

Kürdistan halkı, Rıza Pehlewi’nin
babası olacak Şah Muhammed Rıza
Pehlewi’nin Mahabat Kürdistan
Cumhuriyetinin yıkıcısı ve Qazi
Muhammed’in katili olduğunu unut-

mamalıdır!
Kürdistan halkı, Rıza Pehlewi’nin

babası olacak Şah Muhammed Rıza
Pehlewi’nin 1975’te Güney Kürdistan
kazanımlarını imha etmekte baş rolü
oynadığı gerçeğini unutmamalıdır!

Kürdistan halkı, Rıza Pehlewi’nin
büyük babası olacak Şah Rıza
Pehlewi’nin Mustafa Kemal Atatürk ile
birlikte anti-Kürt ve Kürdistan girişimlerini
unutmamalıdır!  Yukarıda verilen
momentler dahilinde yeniden yapılanan
İran konusunda en son konuşması
gereken kişi ise Reza Pehlewi‘dir .
Pehlewi’nin bu küstah açıklamarına
karşı Kürdistan halkı adına diyebile-
ceğimiz bir çift söz varsa o da “Kürt
halkının hiç kimsenin sadakasına ihtiy-
acı olmadığı, tam tersine karakteri
müebbet olmuş kişilere, haddini bildirme
sadakası dağıttığıdır!“      PeyamaKurd

HDP Meclis Grubu
toplantısının sonuç
bildirgesi açıklandı

HDP Meclis Grubu 11 Şubat’taki Büyük Kongre için
hazırlıkların başladığını belirterek kongrenin bütün
demokratik ve toplumsal muhalefet güçleri için de çok önem-
li bir dayanışma, ortaklaşma ve direnişten atağa geçme fır-
satı oluşturacağı ifade edildi.

Halkların Demokratik Partisi (HDP) Meclis Grubu,
Diyarbakır'da iki gün süren toplantının sonuçlarını kamuoyuy-

la paylaştı. Toplantıya milletvekillikleri düşürülen vekillerin de
katılımıyla gerçekleştiği belirtildiği sonuç bildirgesinde, mil-
letvekillerinin gözaltına alınıp, tutuklandığı 4 Kasım 2016'dan
bugüne kadar verilen mücadelenin başarı ve zaaflarıyla bir-
likte değerlendirdiği ve 2018'in siyasi gündemi kapsamında
HDP grubunu bekleyen görevlerin gözden geçirildiği
kaydedildi.

Toplantının başladığı gün Grup Başkanvekili ve
Diyarbakır Milletvekili İdris Baluken'e 16 yıl 8 ay hapis cezası
verilmesinin HDP'ye yönelik "siyasi soykırım operasyonu"
dalgasının hız kesmeden devam edeceğinin işareti olarak
görülen bildirgede, şu ifadelere yer verildi: "Yalnızca son üç
gün içinde Baluken'in yanı sıra, Eş Genel Başkan Yardım-
cımız Aysel Tuğluk 1 yıl 6 ay; Şırnak Vekilimiz Leyla Birlik 1
yıl 9 ay; Diyarbakır Vekilimiz Nursel Aydoğan 1 yıl 3 ay; Van
Vekilimiz Adem Geveri 1 yıl 6 ay; 23 ve 24. dönem BDP ve
HDP Vekili, HDK eski Eşsözcüsü ve DBP Eş Genel Başkanı
Sebahat Tuncel 2 yıl 3 ay hapse mahkum edilmişlerdir.

'CEZALARLA HDP SAF DIŞI EDİLMEK İSTENMEKTE'
Mahkemeler fabrika düzeni içinde ceza imal ederken,

Saray sözcüleri, hukuksal değeri olmayan mesnetsiz suçla-
ma, düzmece kanıt ve yalancı tanık beyanlarıyla bezeli,
'FETÖ' sanık ya da mahkumu savcıların elinden çıkma iddi-
anamelere dayandırılan bu cezaların hedefinin TBMM'nin 3.
gücü HDP'yi saf dışı etmek olduğunu açıkça ifade etmekten
kaçınmamışlardır. Türkiye’nin demokrasi mücadelesindeki
en önemli siyasal mevzii ve gelecek umudu olan partimizin
ve onun üzerinde yükseldiği halk hareketinin bu yoldan yok
edileceği varsayılmaktadır.

Bu bağlamda grubumuz, 11 Şubat 2018'de Ankara'da
toplanacak olan HDP 3. Olağan Kongresi'nin sadece partimiz
için değil, ülkenin bütün demokratik ve toplumsal muhalefet
güçleri için de çok önemli bir derlenip toparlanma, dayanış-
ma, ortaklaşma ve direnişten atağa geçme fırsatı oluştura-
cağı konusunda tam bir fikir birliği içindedir.

Önümüzdeki günlerde vekillerimiz;
* Partimizin bölge konferanslarında yeni dönem hede-

flerini üyelerimizle tartışıp netleştirecek, Kongre'nin politik ve
düşünsel hazırlıklarına katkıda bulunmak için üzerlerine
düşeni yapacak,

* TBMM Genel Kurul ve komisyonlarında yurttaşlarımızın
hak ve çıkarlarının sözcülüğünü sürdürecek,

* Cezaevlerinde tek-tip kıyafet dayatmasına karşı sesleri-
ni yükseltecek ve binlerce siyasi tutsağı özgürleştirme
mücadelesine devam edecek,

* Yoksulluk ve yolsuzlukla mücadele edecek,
* İçeride ve dışarıda OHAL ve savaş hazırlıklarına son

verilmesi için çaba gösterecek,
* Halklarımızın faşizme ve sömürgeciliğe karşı mücadele

ortaklığı heyecanını yükseltmek için ellerinden gelenden
fazlasını yapma gayreti içinde olacaklardır.

'DEMİRTAŞ'IN KARARARINI ÜZÜNTÜ 
AMA SAYGIYLA KARŞILIYORUZ'

TBMM Meclis Grubu olarak, Edirne Cezaevi'nde haksız
ve hukuksuzca rehin tutulan Eş Genel Başkanımız Selahat-
tin Demirtaş'ın HDP 3. Olağan Kongresi'nde, 'Yeni siyasal
mücadele dönemini daha güçlü karşılamak, demokratik
siyasete demokrasi kültürünü kazandırmak, koltuk ve makam
için değil halk adına siyaset yapma bilincini geliştirmek ve
yeni arkadaşlarla, yeni bir heyecanla yola devam etmek için
bu kongrede Eş Genel Başkanlığa aday olmama' kararını
üzüntü ama saygıyla karşılıyoruz.

'BAYRAM TELAŞIYLA KONGREYE'
Sevgili yoldaşımızın siyasi rehinelik koşullarında uzun ve

ciddi bir muhasebeyle ulaştığı bu karara büyük bir değer
biçiyoruz. Önümüzde açılan yeni mücadele döneminin
gereklerini değerlendirerek aldığı kararın ancak HDP'nin
kurumsallaşması, yenilenmesi ve yeniden örgütlenmesiyle
verilebileceğini biliyoruz. Demirtaş'ın bu kararının partimizde
herkesin, her kademede görev yapmakta önünün açık
olduğu inancını beslemeye ve güçlendirmeye hizmet etmesi
ve partimizde gençlere ve kadınlara katılım kanallarının açıl-
ması için çaba göstermekte, grubumuzu da bu amaçlar
doğrultusunda yönlendirmekte kararlıyız. Selahattin Demir-
taş, sadece bugüne kadar yaptıklarıyla değil, yapmaktan fer-
agat ettikleriyle de Türkiye'nin demokratik siyasetine dünya
çapında katkıda bulunarak, kendisiyle birlikte partimize de
tarihsel bir değer kazandırmış; partimizin ve demokratik
siyasetin önemli bir dönüm anında büyük bir risk alarak attığı
bu adımla siyasi cesaretin de mükemmel bir örneğini ver-
miştir. Bizler de onun 'Büyük bir moral ve coşku ile seçime
hazırlanır gibi, bayram telaşı içinde partimizi Büyük Kon-
gre’ye götürme' davetini kabul ediyoruz."         anfturkce.net

KDP ve KYB bir araya geliyor
PeyamaKurd- Kürdistan Demokrat Partisi(KDP) ve Kürdistan Yurtseverler Bir-

liği(KYB) politbüroları Süleymani’de görüşecekler. KDP ve KYB arasında gerçekleşe-
cek toplantıya yönelik konuşan KYB sözcüsü Sadi Ahmet Pire, toplantının gündem
maddeleri hakkında bilgi paylaşmazken, iki taraf arasındaki görüşmenin saat 11.00’da
başlayacağını bildirdi. KDP ve KYB’nin arasında gerçekleşecek toplantının ana gün-
dem maddelerini ise Kürdistan’daki son gelişmeler, Erbil ve Bağdat arasındaki ilişkil-
er ve ayrıca Kürdistan ve Irak seçimlerinin oluşturması bekleniyor.      peyamakurd

Demirtaş'ın aday olmamasına HDP'den açıklama

Rıza Pehlewi’den Kürtlere kendi
çapında sadaka mahiyetinde sözler!
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YNK'li yetkili: Kararı verecek 
tek kişi Kosret Resul'dur

Kürdistan Yurtseverler Birliği (YNK) Başkanlık Konseyi
Üyesi Heme Hemesaid, YNK Başkanlık Konseyi düzeyinde
toplantının yapılmasına karar verecek tek kişinin Kosret
Resul olduğunu söyledi. Heme Hemesaid, partinin mevcut
şartlarda kongre gerçekleştiremeyeceğini belirtti.

Önümüzdeki günlerde YNK'nin yol haritasının belir-
leneceğini dile getiren Hemesaid, “YNK'de politbüro fes-
hedilmiştir, parti içinde sadece başkanlık konseyi mevcut.
YNK içinde toplantı kararı verecek tek kişi Kosret Beydir. Bu
konuda meşruiyet sahibi olan tek kişi Kosret Beydir” dedi.

Önümüzdeki kongrenin gerçekleştirileceği yönündeki
açıklamalara ilişkin olarak YNK'li yetkili, “Bence bu sadece
bir söylentidir. Önce partinin içindeki durum normalleştir-
ilmeli ondan sonra kongre gerçekleştirilmeli. Bu şartlarda
kongre yapılmaz” ifadelerini kullandı.

YNK Politbüro Üyesi ve YNK'nin çoğunluk kanadı lideri
olarak bilinen Hero İbrahim Ahmed, partisinin 7 Mart'ta kon-
greye gideceğini açıklamıştı. Rudaw

İsrail Devletini tanımayanlar 
o ülkede yaşayamayacak!

Almanya'da 'anti semitist göçmenlerin' sınır dışı edilme-
sine olanak sağlayacak bir mevzuat tasarısının yolda

olduğu belirtildi. Politico'dan Laurens Cerulus'un aktardığı-
na göre, Başbakan Angela Merkel'in liderlik ettiği Hristiyan
Demokrat Birlik (CDU) ve Hristiyan Sosyal Birlik (CSU) itti-
fakı, Almanya'da 'anti semitizmin her türlüsünü' sınır dışı
edilme gerekçesi haline getirecek bir mevzuat tasarısı
üzerinde çalışıyor. Die Welt gazetesinin haberine göre
'Yahudilerin yaşam biçiminin mutlak kabulü' entegrasyonun
temel ölçütlerinden biri olarak kabul edilecek. 

Habere göre "Almanya'daki Yahudi yaşam biçimini, ya
da İsrail devletinin varlığını tanımayanlar" Almanya'da yaşa-
ma hakkına sahip olamayacak.                     PeyamaKurd

PeyamaKurd-Birleşmiş Mil-
letler(BM) İnsan Hakları Özel
Raportörü Asma Jahangir,
Düşünce ve İfade Özgürlüğü Özel
Raportörü David Kaye, Yargısız
İnfaz ve Keyfi Tutuklama Özel
Raportörü Agnes Callamardile
İnsan Hakları Savunucularını Koru-
ma Özel Raportörü Michel Forst
açıklama yaptı.

Açıklamada, İranlı yetkili ma -
kamlar, eylemcilerin taleplerini
dikkate almaya ve eylemcilerin
haklarına saygı göstermeye ça -
ğrıldı.

Eylemlere yönelik sergilenen
tavır kabul edilemez

“BM uzmanları, İran’da alanlara
çıkan protestocuların haklarına
saygı duyulmasını istiyor”denilen
açıklamada, “Aralarında çocukların
da bulunduğu 30'dan fazla insanın
hayatını kaybettiğive ülke
genelinde yüzlerce eylemcinin
tutuklanmasından büyük bir endişe
duyuyoruz” diye belirtildi. Yetkililerin
eylemlere yönelik ortaya koyduğu
yanıt biçiminden çok rahatsızlık
duyduklarını kaydeden özel
raportörler, devamla şunları ifade
etti: “İranlı sivil toplum örgütleri gibi
biz de tutuklanan eylemcilere ne
olacağı konusunda endişe
içerisindeyiz. Eylemlerle bağlantılı
olarak tutuklanan herkesin isimleri
ve nerede tutuldukları acilen

kamuoyuna açıklanmalı ve aileler-
ine ve avukatlarınınerişimineder-
halizin verilmelidir.”

Yetkililer saygı duymalı
Hükûmetin protestoculara

yönelik verdiği sert müdahale tali-
matının ve yargı sistemi ile sert bir
şekilde cezalandırılacakları gibi
tehditlerinin kabul edilemez olduğu-
nun vurgulandığı açıklamada,
"Yetkilileri, eylemcilere yönelik güç
kullanımını kısıtlamaya, barışçıl
toplanma hakkına ve protestocu-
ların yaşam ve ifade özgürlüğüne
tam olarak saygı duymaya çağırıy-
oruz” denildi. Hükûmetin eylemleri
bastırmak için kullandığı mobil
şebekelerle interneti engelleme ve
sosyalmedya servislerine erişimi
zorlaştırmasınıda eleştiren rapor -
törler, “İletişim kesintileri temel hak-

ların ciddi bir şekilde ihlalidir. İnter-
net ve mesajlaşma hizmetlerinin
engellenmesi yoluyla bilginin kon-
trolü ve sansürlenmesi, ifade
özgürlüğü hakkının hukuka aykırı

bir şekilde ihlalini ortayakoyuyor"
tepkisinde bulundu.

Daha fazla ölüm yaşanmamalı
Protestoların altında yatan

nedenleri ele almak yerine eylemleri
bastırmaya yönelik ortaya konulan
tavrın rahatsız edici olduğunu vur-
gulayan BM özel raportörleri, “İran
makamları, tüm vatandaşların ifade
ve toplanma özgürlüğü hakkını
barış içinde kullanabilmelerini
sağlamak için derhal harekete
geçmeli ve temel hakların korun-
masını sağlayarak daha fazla
ölümün yaşanmasının önüne
geçmelidir” dedi. peyamakurd.com

Mısır’ın başkenti Kahire’de bulu-
nan El Ezher Üniversitesi’nin 2018
yılı içerisinde Kürdistan’da bir şube

açmayı planladığı açıklandı. El
Ezher Üniversitesi Sözcüsü Ahmed

Zarii, dünyaca ünlü tarihi üniver-
sitenin 2018 yılı içerisinde Kürdis-
tan’da şube açmayı planladığını

söyledi.
Al Ahram Gazetesi’nde konuşan

El Ezher Üniversitesi Sözcüsü
Ahmed Zarii, “Ezher Üniversitesi’nin
Uluslararası Kurumu, İslam’ın
özünü yayma ve bozuk fikirlerle
mücadele etmede kararlı. IŞİD ve
diğer tekfirci grupların yayılmasına
karşı tam bir stratejiyle hareket
ediyoruz” dedi.

Ahmed Et Tayyib’in başında
bulunduğu tarihi üniversitenin farklı
devletlerde şubeler açma çabasında
olduğunun altını çizen Zarii, “2018
yılı içerisinde Kürdistan, Yemen,
Nijer, Afganistan, Nijerya, Ukrayna
ve Filipinler’de 7 yeni şube aça-
cağız. Şuan farklı devletlerde 15
şubemiz zaten hizmet vermeyi
sürdürüyor” diye konuştu.

975 yılında Fatimiler döne-
minde kurulan tarihi El Ezher
Üniversitesi, İslami ilimlerde
dünyanın en saygın kurumu olarak
kabul ediliyor.               BasNews

Washington Times Gazete-
si’nde yer alan analizde, Irak
Başbakanı Haydar İbadi’nin Irak
Anayasasını çiğnemeye devam
ederse “Kürtlerin referandum
sonuçlarını uygulamaya hak
kazanacağı” vurgulandı.

Rachel Avraham’ın kaleme
aldığı analizde, İbadi’nin Irak
Anayasası’nı çiğnediği, Donald
Trump  başkanlığındaki ABD
yönetiminin ise İbadi’ye
anayasaya bağlı kalması ve
uygulaması noktasında baskı
kurması gerektiğinin altı çizildi.

“İbadi, Kürtlerin 
haklarını çiğnedi”

İbadi’nin öncelikli olarak
anayasanın 131. Maddesi’nde
belirlenen “Kürtlerin eşit pay
sahibi olma hakkını”i çiğnediği
belirtilen analizde, Kürtlerin,

Irak’ın diğer vatandaşlarıyla aynı
haklara sahip olmasına rağmen
ikinci sınıf muamelesi göre-
meyeceği belirtiliyor.

Irak hükümetinin 2007 yılında
uygulaması gereken 140'ıncı
maddeye uymadığı halde Kürtler-
den anayasaya uymasını
istemesinin gerçekçi olmadığını
yazan, Avram analizinin devamın-
da "Kürtler için Kerkük Kürdis-
tan'ın kalbidir. Saddam Hüseyin'e
döneminde, Kürtler Kerkük'ten
temizlenmeye çalışıldı.

“Kürtlere, Kerkük’te 
zorluk çıkarıldı!”

Ancak Kürtler Kerkük'ü
IŞİD'den geri aldıktan sonra
yeniden çok etnisitel bir kent
haline geldi. Ancak Irak
hükümeti referandum sonrası
kentin kontrolünü ele

geçirdiğinde, Kerkük'teki Kürtler
bir kez daha evlerinden çıkarıldı,
şiddete maruz kaldı" dedi. Kürt-
lerin bu şekilde Irak'ın bir parçası
olmaya zorlanmalarının zor
olduğuna vurgu yapılıyor.

Analizde Bağdat yönetiminin
anayasayı doğru şekilde uygu-
lamış olsaydı Kürtlerin bağımsı-
zlık referandumunu tercih etmek
zorunda kalmayacağına vurgu
yapılarak, ABD’nin Bağdat’ta
Kürtleri ezmeyi bırakması
yönünde baskı uygulaması
gerektiği belirtiliyor.

“Kürdistan’ın Bağımsızlık 
referandumunu uygulaması hak”

Irak hükümetinin terör örgütü
IŞİD savaşında Peşmerge Güç-
leri’ne fon göndermediği, memur
maaşları ödemeyi reddedittiği
için, Kürtlerin petrol gelirinden

bunu karşılamak zorunda kaldığı-
na vurgu yapılıyor. İbadi’nin
Kürdistan Bölgesi ile anlamlı bir
diyaloğu başlatması gerektiği
belirtilen analizde, İbadi’nin

anayasaya uymayı reddetmesi
halinde Kürdistan’ın bağımsızlık
referandumunu uygulamasının
artık haklı bir talep olacağı belir-
tiliyor.                        PeyamaKurd

BM İran'ı uyardı! Taleplere saygı duyun!

El Ezher'den Kürdistan açılımı

Analiz | Washington Times: Kerkük, Kürdistan'ın kalbidir, eğer Abadi böyle devam ederse...
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Wek ku diyare roja 5/1/2018 (113)
sal di ser rojbûna Apo Osman Sebrî re
derbas dibe, bi min xweş e ku ez girtin
û zindankirinên wî ji we re bînim
ziman.. Bi damezirandina Al-Partî
(P.D.K.S) re, di nav Kurdên Sûriyê de,
şiyarbûn û zanînê serê xwe rakirin.
Kurdan doza mafên xwe yê netewî û
rewşenbîrî kirin.. Lê ew daxwaz û
armancên ku Kurdan dixwestin li gor
hawê hikûmetên Erebî li Sûriyê nedi-
hatin, vêca dest bi şerê Kurdan kirin,
nemaze ew kesên ku Al-Partî damezi-
randinbûn û yên ku endamên wê bûn.
Hikûmetê dest bi girtina wan kir û di
serê wan de Apo Osman Sebrî û
hevalên xwe bû. Evin, ew çend carên
ku Apo Osman Sebrî di gel hevalên
xwe, ji rex hikûmetê ve hatine girtin:

1 - Roja 15/08/1960î, di vê rojê de
Osman Sebrî û Dr. Nûreddîn Zaza di
gel çil û heşt /48/ endamên Partî
hatine girtin û li zindana Helebê û ya
Mezê li Şamê mane ta roja 02/02/
1962an.

2 - Di sala 1963an de Osman
Sebrî ji ber hikûmetê revîya çû Lib-
nanê û çend heyvan li wir maye.

3 - Di roja 21/05/1964an de
careke din ew û kurê xwe Hoşeng li
Helebê hatine girtin di gel çend
hevalên din û di zinadanê de mane ta
bi dawiya sala 1965an.

4 - Di dawiya sala 1965an de, nû ji
zinadanê derketibû, lê careke din li
Dêra Zorê hatiye girtin û çend heyvan
li zindana wê jî maye.

5 - Di sala 1967an de dema ji zin-
danê derketiye hikûmetê ew surgûnî
bajarê/ Siwêda/ kirine. Ew bajarê ku li

başûrê Sûriyê dikeve û pirraniya
xelkên wê Durzî ne.

6 - Di sala 1969an de, dadegeha
dewletê biryar daye ku Osman Sebrî
bi du salan zindan bike..

Lê wî xwe ji Sûriyê daye alî û di
Tirkiyê re derketiye.. Li Tirkiyê dûm

nekiriye, piştî du heyvan zîvirîye
Sûriyê, çend heyvan veşartî maye û
dawî hatiye girtin û di zindana /Qellhe/
de li Şamê maye ta sala 1970an. Di vê
girtinê de du avûkatan xwestine di
dadgehê de bervedêriya wî bikin, lê
ew bi wê bervedêriya wan razî
nebûye.. Piştî ku hikmê xwe
qedandiye û derketiye li mala xwe a li
Şama Şerîf, taxa Kurdan rûniştiye û
dest bi fêrbûna zimanê Kurdî kiriye..

Û wiha Apo Osman Sebrî 18
caran hatiye girtin û zindan kirin, du
caran li Tirkiyê, du caran li Libnanê, du
caran li Îraqê û 12 caran li Sûriyê û
çendîn car jî li Sûriyê hatiye surgûn

kirin..
Li ser girtin û zindankirnên xwe

wiha bersiva nivîskar Firat Cewerî di
kovara Hêvî, hejmara 7an, payîza
1990î de daye:

(Em di bin destên xelkê de bûn.
Gava ku merivek 52 salî be û 18 caran

têkeve hepsê, dê çi têde bimîne? Ez
18 caran ketime hepsê.. Carekê
hakimekî Ereb ji min re got: (Ev cara
çendan e ku tu dikevî hepsê?) Min
got: ev cara min ya 17an e. Hingê ez
tenê 17 caran hatibûm girtin. Hakimê
ereb got: (Xwedê mala te xera bike..).
Min got, bela Xwedê mala we xerab
bike. Lawo! Kengî min hatiye li deriyên
hepsên we xistine, min gotiye mala
min tune ye, cih bidine min..? Hun tên
min digirin û davêjin hepsê û di ser de
jî mala min xerab bibe! Bela mala we
xerab bibe! Gava ku min ev gotin kirin
mêrik keniya...)

Konê Reş - Apê Osman Sebrî 

Berdevkê Hikûmeta Fransayê duh
bo cara yekem dema ku qala
Rojavayê Kurdistanê dikir, gotina ‘Kur-
distana Sûriyê’ bikar anîbû û ev yek
weke qebûlkirina Rojavayê Kurdis-

tanê hat nirxandin.
Berdevkê Hikûmeta Fransayê

Benjamin Griffo duh ji radyoya bi navê
RMCyê re di derbarê cîhadîstên Fren-
sî yên li Rojavayê Kurdistanê û Sûriyê

wiha axivî bû: “Eger li heremên Kurdî
yên li Sûriyê, li Kurdistana Sûriyê
sîstem û darizandikene dadwer were
pêkanîn, dibe ku cîhadîstên  Fransî li
wê derê werin darizandin.”

Ev gotinên berpirsê Fransî ku
heremên Kurdî weke ‘Kurdistana
Sûriyê’ binav dike, ji aliyê şîrovekaran
re weke qebûlkirina ‘Rojavayê Kurdis-
tanê’ hat nirxandin. Rojnameya El
Enba li ser vê mijarê wiha nivîsand:
“Di vê qonaxa ku civaka navdewletî
bangên yekgirtina xaka Sûriyê dike
de, Fransa bi navkirina ‘Kurdistana
Sûriyê’ qebûl dike.”

Çend roj berê çekdareke DAIŞê ku
xelka Fransayê bû ji aliyê hêzên Kurdî
ve hatibû girtin û berpirsê Fransî dema
ku li ser vê mijarê diaxivî gotibû ‘Kur-
distana Sûriyê’.                  BasNews

Koçberên Iraqî, dema ji kampan derdikevin û vedigerin
bajar û gundên xwe, xîvetên xwe jî xirab dikin û dişkênin!

Bi sed hezaran koçberên Iraqî, ji ber şerê DAIŞê û
Heşda Şeibî reviyane Herêma Kurdistanê û li nav kampan
de dijîn. Li gorî agahiyan vê dawiyê beşek ji wan veg-
eriyane gund û bajarên xwe.

Berdevkê navenda alîkariyên mirovî li Duhokê, Salim
Seîd ji BasNewsê re got, li Duhokê 24 kamp bo koçberên
Iraqî bi taybet bo koçberên Mûsilê hatine çêkirin.

Salim Seîd her wiha got, piştî ku Mûsil hat azadkirin
hinek ji wan vegeriyan û hinek jî vê dûmahîkê vegeriyane
lê dema ji kampan derdikevin xîvetan xirab dikin û eşyayên
nav kampan de jî dişkênin. Êdî hesabê wê yekê nakin

koçberên din dê li wan kampan de bicîh bibin û ji wan xîve-
tan mifa werbigirin.                                               BasNews

P D K  û  Y N K  l i  b a j a r ê  
Silêmaniyê di civînê de ne

Peyamnêrê Kurdistan24ê li Silêmaniyê ragihand:
"Demekê berî niha şanda polîtbîroya Partiya
Demokrat a Kurdistanê bi serokatiya cîgirê serokê
PDK Nêçîrvan Barzanî gihişte avahiya polîtbîroya
YNK li bajarê Silêmaniyê û niha herdu alî dicivînê de
ne. Berî niha jî peyvdarê polîtbîroya YNK Seedî
Ehmed Pîre ji Kurdistan24ê re ragihandibû, ku îro
demjimêr 11ê sibehê, wê herdu polîbîroyên YNK û
PDK li bajarê Silêmaniyê bicivin, lê ecindayên wê
civînê eşkere nekir.

Li gorî ew zanyariyên Kurdistan24ê ji jêderekî
haydar wergirtiye, wê di civînê de rewşa Herêma
Kurdistanê û pêwendiyên di navbera Herêma Kur-
distanê û Bexdayê de û çend mijarên din bên
gotûbêjkirin.

Tê NûkirinYek demjimêra bûrî

Osman Baydemîr hat girtin
Parlamenterê kurd û nûnerê bajarê Rihayê li par-

lamentoya Tirkiyê, Osman Baydemîr hat girtin.

Derengiya şeva borî, Osman Baydemîr li bajarê
Îzmîrê yê Tirkiyê ji aliyê hêzên asayişê ve hat girtin.

Baydemîr li ser daxwaza dozgeriya bajarê Şirnexê
hatiye girtin bi tohmeta ku sala 2015 tevlî çalakiya şer-
mezarkirina operasyonên artêşa Tirkiyê li Bakûrê Kur-
distanê bi taybet li bajarê Cizîrê bûye. Tê gotin ku Bay-
demîr dê îro bi rêya înternetê ji aliyê dadgeha Şirnexê
ve were lêpirsînkirin. Heta niha nayê zanîn Baydemîr
dê were berdan yan na. BasNews

K o s r e t  R e s û l  
giheşte Kurdistanê

Berî demeke kurt cîgirê yekem yê sikirtêrê giştî
yê YNK Kosret Resûl Elî bi rêya firokxaneya
navnetewî ya bajarê Silêmaniyê bi firokeyeke taybet
giheşte herêma Kurdistanê, tê çaverêkirin ku, Kosret
Elî ji firokexaneyê biçe mala xwe ya Girdî Elî Nacî li
bajarê Silêmaniyê. Piştî çend neştergerî û pişknînan
li derveyî welat, cîgirê yekem yê sikirtêrê giştî yê
YNK Kosret Resûl Elî vegeriya Kurdistanê.

Kosret Resûl bi mebesta neştergerî û pişknînê
serdana Almanya û Birîtanya kiribû, îro êvarî ji Lon-
donê paytexta Birîtanya bi riya firîngeha Silêmaniyê
vegeriya Herêma Kurdistanê û ji aliyê endamên
polîtbîro û serkirde û kadir û dost û alîgirên YNK ve
pêşwaziya wî hat kirin.

Endamê polîtburoya siyasî ya YNK Aso Mamend
ji BasNewsê re ragehandibû ku, tendirustiya Kosret
Resûl baş e û vedgere karê xwe li nav YNK weke
cîgirê yekem yê sikirtêrê giştî.

Roja 11-11-2017 Kosret Resûl ji ber ku
tendirustiya wî têkçûbû, bi mebesta dermankirinê
ber bi welatê Almanya ve birê ketibû.          BasNews

Di 113 Saliya Rojbûna Apo Osman 
Sebrî de, Girtin û Zindankirinên Wî

"Fransayê 'Kurdistana Sûriyê' qebûl kir"

Koçberên Iraqî dema ji kampan
derdikevin, xîvetan xirab dikin!
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B e r d e v k ê  H i k û m e t a  H e r ê m a  
Kurdistanê daxuyaniyek belav kir

Berdevkê Hikûmeta Herêma Kurdistanê derbarê dax-
uyaniya Sekreterê Giştî yê Encumena Destnîşankirina
Berjewendiyên Îranê Muhsînî Rezayî daxuyaniyek belav
kir. Di daxuyaniya berdevkê Hikûmeta Herêma Kurdistanê
Sefîn Dizeyî wiha hate gotin: “Bi her şêweyî, vê tohmeta
çêkirî ya bêbingeh ku bi temamî ji rastiyê dûr e, red dikin.
Herêma Kurdistanê bi awayekî pratîk îsbat kiriye, ku her
dem faktorê aramî û seqamgîriya herêmê ye û ti car rê
nedaye û nade ku bibe sedema alozî û çêbûna tevliheviyê
li welatên cîran.”

Di dawiya daxuyaniyê de Sefin Dizeyî got jî ku, herêma
Kurdistanê li gel welatên cîran, welatên herêm û cîhanê,
dixwaze li ser bingeha rêzgirtin û berjewendiyên hevbeş,
her dem pêwendiyên wê yên dostane hebin û daxuyaniyên
bi vî rengî bi ti awayî xizmeta cîranbûnê û pêwendiyên
Herêma Kurdistanê û Komara Îslamî nake.          BasNews

ENKS ji bo Soçî hate dawetkirin
Rûsya biryara dawî daye ku PYD û şax û saziyên wê ji

bo Soçî nayên vexwendin.

Serkirdeyekî ENKS Fûad Elîko got wezareta derve ya
Tirkiyê ji şandeke wan re gotiye ku Tirkiyê ENKS wekî
nûnerê Kurdên Sûriyê dibîne.                  avestakurd.net

Rêveberê PDKê: Gorran û
Komel dixwazin guftûgoyên
Hewlêr û Bexda têk bidin!

Endamê rêveberiya PDKê Aras Heso Mîrxan amaje bi
vê yekê kir ku Tevgera Gorran û Komela Îslamî ya Kurdis-
tanê hewl didin guftûgoyên herêma Kurdistanê û hikûmeta
Iraqê têkbidin. Aras Heso Mîrxan ji BasNewsê re rage-

hand, eger heye di demeke nêzîk de şandeke teknîkî û
hunerî serdana Bexda bike, lê ‘’Ne merce di yekemîn
şandê de serokwezîrê herêma Kurdistanê serokatiya
şandê bike.’’ Herwaha amaje bi serdana îro 04.01.2018ê
ya şanda Gorran û Komela Îslamî ya ji bo gel Ebadî jî
ragehand: ‘’Gorran û Komel dixwazin asteng bo guftû-
goyên tên bendewarî kirin ên di navbera herêma Kurdis-
tanê û Iraqê de têkbidin.’’

Berî naha BasNewsê aşkera kir şanda Gorran û Komel
li gel serokwezîrê Iraqê dê bicivin û daxwazê lê bikin,
pêşwazî li şanda herêma Kurdistanê neke.         BasNews

Serokwezîrê Herêma Kurdis-
tanê Nêçîrvan Barzanî û Balyozê
Amerîka li Iraqê Doglas Sîlîman
civiyan û tekez kirin ku divê pirs-
girêkên di navbera Hewlêr û Bex-
dayê de li ser bingeha destûra
Iraqê bên çareserkirin.

Îro Pêncşema 3-1-2018 bi
amadebûna Cîgirê Serokwezîrê
Kurdistanê ew civîn birêve çû û di
civînê de behsa bêngavên dawî û
pêkanîna komîteyekê ji aliyê Herê-
ma Kurdistanê û serdana wê
komîteyê bo Bexdayê û pêdeçûna
bi navê fermanberên Kurdistanê,
hat kirin.

Nêçîrvan Barzanî û Balyozê
Amerîka gotin ku pêwîst e ev
aramiya ku li piştî aloziya di
navbera Hewlêr û Bexdayê de
derketiye, berdewam be da ku
gotûbêj û diyalogeke cidî di
navbera Hewlêr û Bexdayê de bi

mebesta çareserkirina hemû pirs-
girêkan li ser bingeha destûra
Iraqê, destpê bike.

Herwiha di wê civînê de tekez li
ser mafê Herêma Kurdistanê ji bud-

ceya giştî ya Iraqê hat kirin û herdu
aliyan tekez kirin ku divê hewl
zêdetir bên dan ji bo ku pêngav

zêdetir bên avêtin bi aliyê çare-
serkirina pirsgirêkan.       KDP.info

Rêveberekî komisyona bilinda
serbixwe ya hilbijartin û rapirsiyê li

herêma Kurdistanê ragehand ku,
piştî roja hilbijartinan ji aliyê perle-

man û hikumetê ve were diyarkirin
piştî wê tomarkirina nave aliyên
siyasî destpê dike.

Rêveberê giştî yê komisyona
bilinda serbixwe Karwan Celal ji
BasNewsê re ragehand ku, dive
hemû partî û aliyên siyasî yên berî
niha nave xwe tomarkiribûn
careke din nave xwe li komisyonê
tomarbikin. Rêveberê giştî yê
komisyona bilinda serbixwe Kar-
wan Celal got jî ku, piştî roja hilbi-
jartinan ji aliyê perleman û
hikumetê ve were diyarkirin aliyên
siyasî dikarin nave xwe li komisy-
onê wele pêkhateyeke siyasî
tomarbikin.

Tekez kir ku, komisyona niha
çaverêya biryara perleman û
hikumetê ye.                  BasNews

Di heftiyekê de cara duyeme
êrîş li ser binkeyê esmanî yê Rûsya
li Humeymîm a parêzgeha Lazqiyê
ya rojavayê Sûriyê pêkhat.  

Îro 07.01.2018ê Rewangeha
Sûrî ya Mafê Mirovan ragehand,
êrîş bi balefira bê balefirvan ve
bombe avêtina ser binkeyê leşkerî
yê Rûsya li binkeya esmanî ya
Humeymîm pêkhatiye.

Li gor Rewangeha Mafê
Mirovan a Sûrî, binkeyê esmanî yê
Rûsya karî balefira bê balefirvan
bixin xwar û heta naha ziyaneke
madî û giyanî di wê êrîşê de
pêkhatiye yan na nayê zanîn.   Li
gor nûçeya malpera Erebiye, balefi-
ra bê balefirvan  a grubek opozîsy-
ona Sûriyê bûye, rêkirine ser
binkeyê leşkerî yê Humeymîmê.

Roja 04.01.2018ê çapemeniya

Rûsya belav kir, ku roja
31.12.2017ê êrîşek bi mûşek li ser
binkeyê Humeymîm a parêzgeha

Lazqiyê pêkhatiye û bûye sedema
têkbirina 7 balefirên şer ên
Rûsyayê.                        BasNews

Kurdistan û Amerîka: Divê pirsgirêk
li gorî destûra Iraqê çareser bibin

Komisyon: Piştî diyarkirina roja hilbijartinan divê
careke din hemû partî navên xwe tomarbikin

Li Sûriyê careke din êrîş li ser 
binkeyek leşkerî ya Rûsya pêkhat!

Berpirsekî Îranî: Çarenivîsa hejmarek 
x we nde v a nê n  g i r t î  ne  d iy a r  e

Endamê komisyona perwerdê di Perlemana Îranê de, Mehmûd Sadiqî ragihand, 10 kes ji wan xwendevanên
ku di hefteya derbasbûyî de hatibûn girtin, çarenivîsa wan nediyare û heya niha nehatiye zanîn ew li çi cihî ne.
Bi gotina Sadiqî: Ew xwendevan di xwepêşandanên nerazîbûnê de ji derveyî zanîngehê hatine girtin.

Berî niha jî, endamekî Perlemana Îranê eşkere kir, ku di hefteya derbasbûyî de 90 xwendevanên zanîngehê
ji aliyê wezareta Itîla'ata Îranê ve hatine girtin. Herwiha 5 xwendevanên Kurd yên Rojhilatê Kurdistanê jî di nav
wan xwendevanên nediyar de ne.  BasNews
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Heşdî Şeibî li Kerkûkê erd li ser 
kesûkarê kuştiyên xwe dabeş kir!

Milîsên Heşdî Şeibî li Kerkûkê dest bi dabeş kirina erd li
ser kesûkarên çekdarên xwe yên kuştî kir. Di merasîmeke li
Kerkûkê de, rêxistina Bedir a ser bi Heşdî Şeibî dest bi
dabeş kirina erd li ser kesûkarên çekdarên xwe yên kuştî kir.

Berî naha rêxistina Bedir a ser bi Heşdî Şeibî li bajarê
Kerkûkê kongreyek pêkanî û ew kongre wek amadekariyek

bo helbijartinên dema pêş a encûmena nûnerên Iraqê bû.
Çavdêrên siyasî amaje bi vê yekê dikin ku piştî dagirki-

rina Kerkûkê ya ji aliyê Heşdî Şeibî ve, bi awayek bihêz
proseya ereb û şîekirina Kerkûkê birêve dibin.      BasNews

Kirmaşan – Li Serpêla 
Z e h a w  e r d  h e j i y a

Li bajarê Serpêla Zehaw yê Rojhilatê Kurdistanê, erd
hejiya û komek kes birîndar bûn. Duh serê êvarê li bajarê
Serpêla Zehaw li parêzgeha Kirmaşanê, erd bi tundiya 5.1
pile hejiya.

Li gorî agahiyan, di encama erdhejê de 21 kes birîndar
bûn, hinek ji wan birîndaran li nexweşxaneya Serpêla
Zehaw hinek jî li nexweşxaneya Kirmaşanê tên der-
mankirin.

Ji ber erdheja şeva 12 Mijdara sala 2017, gelek kes li
Serpêla Zehaw, Qesra Şîrîn, Kirmaşan û deverên din yên
parêzgehê miribûn, bi hezaran kes birîndar bibûn.

Bi deh hezaran kes jî bê mal û sitar mabûn ji ber wê jî
niha li nav xîvetan de dijîn û hîn dewletê tiştek ji wan re
nekiriye. BasNews

Eşîretên ereb ên Nînowa daxwaza 
hêzên Amerîka û Pêşmerge dikin!

Eşîretên ereb ên parêzgeha Nînowa daxwaza hêzên
Amerîka û hêzên Pêşmergeyên Kurdistanê dikin, ku wan
ji milîsên Heşdî Şeibî biparêzin.

Berdevkê eşîretên ereb ên Nînowa Şêx Muzahîm Elhi-
wêt ji ajansa nûçeyan a Almanya re ragehand, ku milîsên
Iraqê hewl didin pirsgirêkan zêdetir bikin û aloziyên tayfeyî
dixwazin pêkbînin û ew kirê girtî ne.

Şêx Muzahîm Elhiwêt ragehand, tenê bi hebûna hêzên
Pêşmerge û hêza Amerîka ya li navçeyên bi pirsgirêk ên
Nînowa ve, gelê ereb ê sunneyên Nînowa dikare hest bi
asayîş û aramiyê bike.  BasNews

Xebatkarên TV10, di çalakiya
xwe ya hefteya 66’an de gotin: “Ji
bo rakirina rejîma Rewşa Awarte
em li vir in.”

Xebatkarên TV10 ya ku bi Bir-
yarnameyên di Hikmê Qanûnê de
(BHQ) hatiye girtin, ji bo televîzy-
ona wan dubare dest bi weşanê

bike cara 66’an li Qada
Galatasarayê hatin ba hev.

Di çalakiya têde pankarta
“Dengê Elewiyan nayê bê -

dengkirin” hate vekirin de, dowîzên
bi nivîsên “Bila deng ji tebûrê bê, ne
ji çekan”, “TV 10 wijdana Elewiyan
e” û “Çapemeniya azad nayê

bêdengkirin” hatin hildan. Di
çalakiyê de Serokê Desteya Rêve-
beriya TV10 Velî Buyukşahîn axivî.

Buyukşahîn anî ziman ku ew ê
mijarên li ser ekranên televîzyoan
tên reşkirin gotûbêj bikin û bi raya
giştî re parve bikin û wiha got: “Di
vê pêvajoyê de ne tenê bandor l
ime kir. Ji bo rakirina vê rejîma
Rewşa Awarte em li vir in. Gelek
beşên ji vê pêvajoyê bibandor bûn
berdêl didin. Bi lezgîn daxwaza
rakirin Rewşa Awarte dikin. Ya
diyar dike dixwazin bi Rewşa
Awarte hemû civakê bixin bin kon-
trola xwe û zextê li wan bike û rê li
pirsgirêkên nû bide vekirin. Bi
BHQ yên dawî hatin derkirin re, rê
li ber şerê navxweyî wê bide
vekirin.”

Herî dawî Buyukşahîn ev tişt
got: “Em li vir li mafê xwe digerin,
em ji bêdengkirina dengê Elewiyan
re dibêjin na.” Piştî axaftina
Buyukşahîn çalakî bi dirûşman ve
bi dawî bû.              anfkurdi.com

Çar partî û bizavên siyasî yên
êzîdî dixwazin bo hilbijartinên giştî
yên Iraqê, hevpeymaniyekî ava
bikin. Fermandeyê Hêza Parastina
Êzîdxanê Heyder Şeşo ji Bas-
Newsê re got, Bizava Çaksazî û
Pêşveçûnê ya Êzîdî bi serokatiya
Emîn Ferhan Ciho, Bizava
Pêşveçûnê ya Êzîdî bi serokatiya
Seîd Bitoş Qiro û Partiya Azadî û
Demokratîk ya Êzîdî bi serokatiya
Omer Salih û Hêza Parastina
Êzîdxanê bi serokatiya min,
dixwazin hevpeymaniyekê ava
bikin.

Heyder Şeşo her wiha got,
qesta me ji avakirina vê hevpey-
maniyê ew e ku em giraniya
êzîdiyan li deşta Neynewa û Mûsilê
biparêzin û bi hev re beşdarî hilbi-
jartinên Iraqê bibin.

Şeşo anî ziman ku ragihandina

vê hevpeymaniyê hinekî gîro bûye
û got, sebeba wê jî ew e ku hinek
hêzên siyasî yên êzîdî xwe li kursî-
ka êzîdiyan ya Bexdayê dikin xwedî

ev jî bûye sebeba gîrobûna vê
hevpeyaniyê. Lê em hewl didin vê
pisgirêkî jî çareser bikin û hevpey-
maniya xwe ragihînin.    BasNews

Ismailzehî bal kişand tadeya
taybet a liser Sunneyan û got ku,
ev helwêst divê bidawî were.

Yek ji rêberên olî yên Sunneyên
Îranê, Mewlewî Ebdilhemîd
Ismailzehî, rexne li siyasetên

dewleta Îranê kir û got: Bes tadeyê
li xelkê bikin!

Di bangewaza xwe ya ji bo
desthilata Îranê de Ismailzehî
xwest ku, berpirsên dewletê û
hukimetê dive guh bidin daxwazên
xwepêşandaran û di çarçoveya
azadiyên olî û destûrî de tadeya
xwe liser xelkê rawestînin.

Ismailzehî herweha bal kişand
tadeya taybet a liser Sunneyan û
got ku ev helwêst divê bidawî were.
Destnîşankir ku, herçend li hin
herêman, bajaran û deveran hej-
mara Sunneyan ji ya Şieyan zêde-
tir e jî, birêvebirên herêmî,
qeymiqam û berpirsiyar ji Şieyan
tên danîn.            kurdistan24.net

Xebatkarên TV10: Ji bo rakirina
rejîma Rewşa Awarte em li vir in

Çar partî û bizavên siyasî yên
êzîdî hevpeymaniyekî pêk tînin

Rêberê Olî yê Sunneyên
Îranê: Bes tadeyê bikin!

Bi wêne..Li Xurmatû Heşda Şeibî 
mala welatiyekî kurd teqandin

Milîsên Heşda Şeibî li taxa Komarî ya Xurmatû mala welatiyekî kurd li
wî bajarî teqandin. Li gor zanyariyên BasNewsê îro, êvarî 6.1.2018 milîsên
Heşda Şeibî li taxa Komarî ya Xurmatû mala welatiyê kurd Kerîm Bekir li wî
bajarî teqandin. Ev yekedi demekê de ye ku, BasNewsê berî niha belavkir-
bû şandek ji welatiyên Xurmatû derbarê binpêkirina mafê mirovan û kir-
yarên Heşda Tirkumen li dijî kurdan serdana Bexdayê kiribû.   BasNews
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Yekem romana li ser
enfalkirina heşt hezar
Barzaniyan  çap bû. Romana
bi navê 'Barzan Digirî' ji aliyê
Bûbe Eser ve hatiye nivîsîn.
Eser qederê 7 heyvan di gel
malbatên enfalkirî jiyaye û
Kereseta hatibû serê wan guh-

dar kiriye. Bûbê Eser ‘Barzan
Digirî’ ji BasNewsê re vegot.

Pirtûka we ya bi navê
Barzan Digirî çap bû, tu dikarî
li ser  xebata xwe ya pirtûkê
hin zanyaran bidî?

Belê pirtûk ango romana
enfalê derket û ez niha gelekî
şad, bextewar û kêfxweşim ku
ev yekem romana enfalê yê tê
çapkirin û belavkirin. Ez hêvî-
darim ku êdî nivîskarên Kurd
berê xwe bidin, kerasetên ku
hatine serê gelê wan. Bi
nivîsandin û xwendinê mirov
dide zanîn ku çi bi serê gelê
me re de hatiye.

Her dixwazim bêjim ku
enfal ne tenê enfalkirina
Barzaniyan e. Bi tevayî
182.000 Kurd li Başûrê kurdis-
tanê hatine enfalkirin, ji wan
8000 zilamên Barzaniyan ango
Barzanî bûn. Lê enfala ku
hatiye serê gelê me, hema
hema bûyer û kiryar weke hev
in. Ji bilî çend îstîsneyan yek e.

Gelek nivîskar, dost û nas
berê jî û wê niha jî bipirsin ku
çima tenê yên Barzaniyan.
Dikarim vê weha bibersîvînim.
Yek; mirov nikare bi 182.000
malbatên enfalkirî re hevpeyvî-
nan bike. Lê tiştên hatine serê
wan yek e.

Em weke kurdên bakurê
Kurdistanê ji gelek bûyer û kir-
yarên hatine serê gelê xwe ne
haydarin ango nizanin. Dema li
Swêd bi cih bûm. Piştî demekê
ji nûde li dîroka gelê xwe veg-
erim, ew xwend tê gihiştim ku
ne tenê li başûrê kurdistanê li
her çar perçên kurdistanê
hema hema yek tişt qewimîne
ku armanca wan tevan jî
tunekirina gelê kurd e.

Li Bakurê Kurdistanê, Li
Zîlan, Koçgirî, Dersîmê, Agirî,
Diyarbekir û gelek cihên din
heman bûyer ango qirkirina
gelê me ji teref dagirkeran pêk
hatiye. Ma hindik mirovên me
kuştine, ma bi çend hezaran
Kurd mecbûrî ji cihê wan
rakirine koçberî TIrkiyê û dev-
erê din kirine.

Ma li Rojhilata Kurdistanê, li
Rojavayê Kurdistanê ji bona
gelê me wêran, talan û qirbike

dagirkeran çi kirine û anîna
serê gelê me, niha em êdî
dizanin.Helbet wan bûyerên
qewimîne hemî jî mijarên ku
divê bêne nivîsên. Weke;
roman şano, belgename ûhwd.

Ji bona nivîsandina van
bûyerên dîrokê jî divê derfet û

îmkan hebin,
divê mirov ji
devê kesên ku
ew jiyanin ya jî
bûne şahîd
binivîsîne da ku
rastî derkeve
holê. Niha veg-
erim ser pirsa
we:

Piştî ku li
swêdê bi cih
bûm û min
giranî da karê
nivîsandin û
xwendinê, dît û
fêrbûm ku bê

Saddamê har û hov çi aniye
serê gelê me. Ew kerasetên
hatine serê gelê me li başûrê
Kurdistanê nedihatin zanîn. Ji
wan bûyerên qirêj yek jî
mesela enfalê ye. Vê gelekî
bala min kişandibû.

Ji ber ku enfal tiştekî taybet
e, bûyereke gelekî qirêj e.
Mirov zû bi zû nikare wê fêm
bike.

Ji bo çi mirov zû bi zû
nikare fêm bike ? Çima?
Vê bêjim; Dema kesek, tê

kuştin ango dibe cangorî mirov
dizane ew çû êdî venagere.
Dema kesek tê girtin mirov
dizane ku ew di zînadanê de
ye. Dema kesek birîndar ya jî
seqet dibe, mirov rewşa wî/ê
dizane. Lê enfal ne weha ye.

Binere care ewil enfalê ji
devera Barzan û ji Barzaniyan
destpêkiriye 27.8.1983 heşt
hezar zilamên Barzaniyan
hatine enfalkirin, dema min
xwest li ser vê kerasetê lêkolîn
bikim ji Swêdê li devera
Barzan bi cih bûm û min dest
bi ziyareta malên kesên wan
hatibû enfalkirin kir. Dema ku li
wir cih bûm, tam 25 sal li ser
wê kerasetê de derbas bûbû.
Lê wan malbatana, ango
dayik, xwîşk, bra pîrik, destgirtî
hemî hê jî li benda zilam, mêr,
bira û kalê xwe bûn.

25 Sal derbas bûbû hêjî
wan çaverêya kesên xwe
dikirin. Yanî di nava van salana
de hemî jin, qîz û biçûkên wê
demê mezinên vê demê her li
benda kesên xwe bûn. Ma
gelo kî dikare 25 salan her roj
tenê li benda tiştekî bimîne. Lê
li devera Barzan hemî karê
wan girî û li benda kesên xwe
bûn.

Min xwest ez bibin yek ji
wan, ketim nava wan ango li
cihê enfalê bi cih bûm û min
destpêk kir rojê sê malên
kesên wan hatibûn enfalkirin
ziyaret dikir, min dipirsî wan bi
girî dibersîvand û min jî girîyê
xwe teva yên wan dikir û ew
keraseta hatibû serê wan
dinivîsî.

Ez jî bi wan re qederê 7
mehan giriyam, min bi wan re

xwar û vexwar. Ez bûm yek ji
wan da ku bikaribin, Şano,
roman û wan hevdîtinên wan ji
bona cihanê bidim weşandinê.
Bidim weşandinê da ku herkes
rewşa wan fêr bibin. Ew rewş.,
ew jiyana wan ne jiyana ku
mirov dikare tehamul bike, bijî,
bêje û binivîsîne. Ji ber vê bû
min xwest berê xebata xwe
bidim enfalê.

Ji bona vî karê jî cih û
îmkan ji min re peyde kirin û bi
tevayê qederê salekê li wir bi
wan re jiyam û wê jiyana nedîtî
kir şano niha jî romane wê û
bawerim heta Newroz 2018an
jî wê wan çavpêketinên min
bêne weşandin.

Pirtûka te di qonaxêke
girîng de çap bû, tu vê yekê

çawa dinirxinî?
Belê rast e di qonaxeke

weha de ev hate çapkirin ku te
bi zanetî jî ev bikira weha li
hev rast nedihat. Ji ber ku;

Di vê romanê de jî behsa
xwefiroş, welatfiroşan tê kirin.
Di vê romanê de jî behsa
kurda li gel dijminê xwe çawa
dixwazin gelê xwe qir û talan
bikin, tê behskirin. Îro jî ew tiş-
tana di roja16.10.2017an hate
serê gelê me li başûrê kurdis-
tanê. Ev xwefiroşî ev welat-
firoşî çawa destpêkiriye û
çawa van xwefiroşan kar li gel
dijminê xwe kirine jî dide
zanîn. Meşa Barzaniyan piştî
têkçûna Komara Kurd li
Mehabê, Barzanî li gel 512
pêşmêrgeyên xwe heta çûyina
wan ya sowyeta berê dide
zanîn. Wan li sowyetê çi dîtin,
çi êş û azar kişandin bi devê
şahîde zîndî hatiye nivîsên.

Enfalê û sedema pêkhatina
wê dîsa ji devê şahîdeke wê

demê ya zîndî hatiye nivîsin.
Loma jî gelek bûyerên wê
demê û yên niha hev temam
dikin. Ji ber vê niha gelekî
kêfxweş im ku roman tam jî di
dema xwe de hate weşandin.

Ev pirtuk perspektifeke
çawa wê bide xwînerên pir-

tukê?
Min di serê de jî anî zimên

ku em weke Kurd bi giştî û
weke kurdên bakur bi teybetî
dîroka xwe nizanin, mezin û
rêberên xwe nasnakin.
Sedemên têkçûna
serîhildanên gelê xwe
fêrnebûne an di gelek waran
de kêmasiyên me hene.

Ji ber vê ev romana dê wê

perspektîfê bide xwendevanan
ku ew perçek ji dîroka gelê
xwe fêr bibin. Ev ê bide zanîn
ku xwefiroşî, welatfiroşî ne ji
niha de, ji berê de jî ev heye.
Ya herî girîng ev dide zanîn ku
çima dijminan tim xwestine
Barzaniyan ji holê rake. Dema
xwendevan vê bixwînin him wê
vê yekê fêr bibin, him wê
perçek ji dîroka gelê xwe baş
bizanibin û him wê fêr bibin ku
bi rastî Barzaniyan çawa û
çima bêdengiya li sergel rakirî
ye.

Ez di wê qenetê de me ku
piştî xwendina vê romana
weke belgenameyekê wê
gelek tiştan bide xwende-
vanan.Wê gelek quncikên tarî
ronî bike. Ev dikare bibe
sedem ku êdî xwefiroşî welat-
firoşî rabe, ji ber ku ew qet bi
serneketine. Her wan xwe-
firoşan wenda kirine lê gel
ango Barzanî ji tim bi hêz û
qaweteke mezin ji nûde
rabûne. Wê niha jî rabin.

Te çima pewistî pê dît ku

pirtûkeke wiha binivsinî?
Bawerim bersîva vê hate

dayîn, lê disa jî hin tiştan
bêjim: Sedema nivîsandina vê
ew bû ku divê kurd êdî dîroka
xwe binasin û bizanibin berê jî
çi û ji teref kê de hatine serê
wan.

Ya din enfal heta niha jî baş
nehatiye zanîn. Loma jî min
xwest him vê enfalê bidim
zanîn û him jî perçek ji dîroka
gelê xwe bidim nasîn. Bidim
nasîn ku di vê dîrokê de
Barzaniyan çawa ji bona
azadiya gelê xwe tekoşîn dane
û çima heta niha hemî dagirk-
eran nikarîbûn Barzaniyan ji
holê rakirina. Ji ber ku tim her
çar dagirkeran  wekeniha
xwestibûn ku Barzaniyan ji
holê rakin, lê nikarîbûn.
Sedama nikarîbûn çi ye min
ew nivîsiye da ku ji niha û pêde
ciwanên Barzaniyan û yên kur-
dan vê fêr bibin.

Sedema nivîsandina
pêwîstiya romaneke weha ji
ber vê ye. Ez bawerim di vê rê
û xebatê de, bi xebateke dûr û
dirêj, gihiştim armanca xwe…

Li gor te çima divê ev
pirtuk bê xwendin?

Berî pirsa we bibersivînim.
Divê kurd pir bixwînin, zana û
jêhatî bibin. Çi felek û afat
hatiye sere me kurdan ji ber
nezanî û nexwendinê bû ye. Ji
ber ku dema te xwend, tê
zane, bibe jêhatî bibe, têbigihi-
je. Kesên nexwenda tim
nezanin û di meselan de
tênagihêjin.

Bi xwendinê mirov dîroka
xwe dinase ya rastî xwe
dinase, dema mirov xwe nasî,
dikare xwe bide nasîn jî. Di
dîrokê de tim kurdan di vî warî
de wenda kirine, xwe firoşî,
welatfiroşî ji ber nexwendin
ango nezaniyê tê.

Heger mirov xwend û zana
bû, wê gave me re yê li welatê
xwe, li mezinên xwe jî xwedî
derkev e. Ji ber vê ye ez
dixwazim kurd vê bixwînin û
xwendina vê berê li ciwanên
Barzaniyan dikeve, divê ew
dîroka xwe  baş fêr bibin. Ev
roman jî wê dide. Hêvîdarim
wê ciwanên kurdan bi tevayî û
bi taybetî jî ciwanên
Barzaniyan vê ne carekê gelek
caran bixwînin û perçek ji dîro-
ka xwe binasin.

Gelo ti berhemên we yên
din li ser vê mijarê hene ku
bên çapkirin û belavkirin?

Belê, weke min berê jî
gotibû, Şanoya enfalê bi nave
Dîroka Rûreş min di 25 saliya
enfalê de  li swêdê dabû
weşandin. Ev ê jî ji teref
weşanxaneya Sîtav û li
Bakurê Kurdistanê ji nû ve bê
çapkirn. Ya din wan
hevpeyvîn ango çavpêketinên
min li gel malbatên enfalkirî
kirîne ewên jî heta Newroza
2018an li gel wêneyên min û
yên enfalê bi awayekî rêk û
pêk bê çapkirin. Bi vî awayî
wê sê berhemên min li ser
enfalê derkev e.       BasNews

Bûbê Eser: ‘Barzan Digirî’ ji çapê derket
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С Ш А  и щ у т  п р е д л о г ,  
чтобы усилить давление 
на Иран, заявил Рябков

США ищут предлог, чтобы усилить давление на
Иран, возможное использование Вашингтоном для
этого совместного всеобъемлющего плана действий
(СВПД) по ядерной программе – это прием, не соот-
ветствующий статусу великой державы, заявил РИА
Новости замглавы МИД РФ Сергей Рябков.

"Эти призывы повторяются достаточно периодич-
но, регулярно, я бы сказал. Нам непонятно, что имен-
но в СВПД может не устраивать американскую сторо-
ну. Содержание документа прекрасно известно, аме-
риканская сторона следит за тем, как выполняется
соглашение, участвует в заседаниях совместной
комиссии, в других обсуждениях", — сказал Рябков,

комментируя заявление Пенса.
"Если ищется предлог для того, чтобы усилить

нажим на Иран по причинам, не имеющим отношения
к СВПД, а это так и есть по нашим наблюдениям, то
тогда это вообще недостойный прием, прием, который
не соответствует статусу великой державы. Это спо-
соб таскать каштаны из огня и "греть руки" на огне,
который они сами разжигают, причем без каких бы то
ни было оснований",- добавил замглавы МИД РФ.

В четверг вечером США расширили санкционный
список по Ирану, добавив в него еще пять иранских
компаний. Как пояснили в минфине США, санкции
направлены против "ведущих компаний, связанных с
ракетной программой Ирана", при этом глава ведом-
ства Стивен Мнучин отметил, что США "продолжат
оказывать решительное сопротивление пагубной дея-
тельности иранского режима, включая введение
дополнительных санкций из-за нарушений прав чело-
века".

Комментируя намерения Вашингтона усилить
санкции против Тегерана, Рябков заявил РИА Ново-
сти, что Москва считает любые односторонние санк-
ции нелегитимными. "Если кого-то не устраивает та
или иная сторона внешней политики Ирана, то тогда
надо заниматься углублением и наращиванием диа-
лога с этой стороной, искать коллективные решения
тех или иных вопросов. Хотя мне не совсем понятна
суть американских претензий и к региональной поли-
тике Ирана", — подчеркнул Рябков.   kurdistan.ru

Ба гда д ,  с коре е  вс е го ,  
о т п р а в и т  з а р п л а т ы  
госслужащих Курдистана

Премьер-министр Ирака Хейдар аль-Абади заявил
во вторник, что между Эрбилем и Багдадом есть раз-
ногласия по поводу точного количества государствен-
ных служащих Иракского Курдистана, но это, скорее
всего, не помешает Багдаду отправить их зарплаты.

Абади сделал это замечание на своей еженедель-
ной пресс-конференции в столице Ирака после того,
как завершил встречу с кабинетом министров.

Иракское центральное правительство на прошлой
неделе обратилось к министерствам здравоохранения
и образования Курдистана с просьбой направить спи-
сок их сотрудников для начисления их зарплат из
национального бюджета. kurdistan.ru

Селахаттин Демирташ, заклю-
ченный в тюрьму сопредседатель
турецкой про-курдской "Народно-
демократической партии" (НДП),
объявил, что не будет баллотиро-
ваться на переизбрание.

"Я хотел бы, чтобы это было
заранее известно, что я не стану
кандидатом в со-председатели (на
партийном съезде НДП, запланиро-
ванном на 11 февраля)", сказано в
заявлении Демирташа, отправлен-
ном из тюрьмы и опубликованном
его партией.

По словам Демирташа, это
решение было принято, чтобы НДП
смогла "более эффективно преодо-
леть новый период политической
борьбы".

Политические партии Турции
готовятся к выборам, которые прой-
дут в 2019 году: в марте – местные,
а в ноябре - президентские и парла-
ментские выборы. Они станут пер-
выми с момента принятия конститу-
ционных поправок, закрепивших
президентский стиль правления на
референдуме в апреле 2017 года.

44-летний Демирташ может
быть приговорен к длительному
тюремному заключению по обвине-
нию в причастности к террористи-

ческим ак там.
Харизматичный политик из бед-

ной семьи, смог привлечь рабочих,
молодежь, женщин и представите-
лей меньшинств, и в результате его
партия стала третьей по величине в
парламенте Турции на выборах в
ноябре 2015 года. Сам Демирташ
получил 9,76 процента голосов на
президентских выборах в 2014 году.

НДП является сильной оппози-
цией правящей "Партии справедли-
вости и развития" (ПСР) президента
Реджепа Тайипа Эрдогана.

"Мы не применяли политику
ради личной выгоды, чтобы захва-
тить места во власти, или на благо
наших семей, или близкого круга.
Каждый из нас является членом
угнетенных классов Турции, и вме-
сте с нашими угнетенными и обед-
невшими людьми мы заплатили
высокую цену, чтобы вывести нашу
партию на сильный уровень, кото-
рый она занимает сегодня", говорит-
ся в послании Демирташа.

Демирташ, другой со-председа-
тель Фиген Юксекдаг и еще 10 депу-
татов НДП были задержаны 4
ноября 2016 года в рамках рассле-
дования "террористической дея-
тельности" и дела Абдуллы Оджала-

на, заключенного в тюрьму лидера
"Рабочей партии Курдистана" ( РПК).

"Несмотря на необоснованные,
незаконные и безнравственные
обвинения и нападки грязной пропа-
ганды, идущие от источников вокруг
правящей партии, мы не являемся
ни сепаратистами, ни террориста-
ми", - заявил Демирташ.

Прокурор по делу Демирташа
просит для него тюремное заключе-
ние сроком до 142 лет по 31 обвине-
нию, связанному с террором. Судеб-
ное разбирательство началось 12
декабря 2017 года, но сам Демир-
таш не был в суде и отказался
выступить по видеосвязи после
того, как власти приняли решение
не доставлять его в здание суда по
соображениям безопасности. 

В обвинительном заключении по
делу Демирташа утверждается, что
он является ведущим членом РПК и
занимался подстрекательством к
насилию. Демирташ отрицает обви-
нения.

В своем послании в четверг
Демирташ заявил: "Мы предпочита-
ем быть пленниками от имени
наших людей, а не воровать у наших
людей или предавать и преследо-
вать наших людей".

Он пообещал остаться "слугой
борьбы за демократию",  и призвал
людей присоединиться к партии,
сказав: "Вам не нужны деньги,
власть или имя, чтобы заниматься
политикой в нашей партии. Доста-
точно, чтобы в вашем сердце были
мужество и любовь к людям".

По словам представителя НДП
Османа Байдемира, около 10 000
сторонников партии, включая
мэров и городских чиновников,
были арестованы после неудавше-
гося государственного переворота
прошлым летом. Некоторые из
задержанных впоследствии были
освобождены.               kurdistan.ru

Курдский депутат парламента
Ирака Шахаван Абдулла сообщил о
сборе подписей для обсуждения в
парламенте процесса арабизации,
проводимого Багдадом в против кур-
дов в Киркуке.

Как сказал Абдулла, депутаты
надеются предложить несколько
решений в законопроекте, предло-
женном парламенту, который дол-
жен прекратить дискриминацию
курдского населения Киркука, Туз-
Хурмату и других спорных курдских
территорий.

"Меры, которые нарушают кон-
ституцию и становятся этническими
чистками, должны быть прекраще-
ны", - отметил он.

После того, как курдские войска
были вытеснены из спорных терри-
торий Ирака иракской армией  и
про-иранскими ополченцами "Хашд
аш-Шааби", более 180 000 курдских
жителей бежали из Киркука, Туз-
Хурмату и других районов, опасаясь
преследований. 

В последние дни 2017 года мно-
гим курдским жителям сел Киркука и
Туз-Хурмату было дано 72-часа на
то, чтобы они покинули свои дома,
уступив их членам арабских племен.
По меньшей мере 500 арабов в
сопровождении военных транспорт-
ных средств федеральной полиции
прибыли в деревню Палкана района
Дибис (Дубиз), расположенного к
западу от Киркука, в 10 утра 27
декабря. Они были заселены в дома
курдов, которым было приказано

оставить населенный пункт.
Преступления, совершенные

против курдских жителей Туз-Хурма-
ту, представляют собой геноцид,

считает глава департамента по
гуманитарным вопросам района
Гармиян, Бестун Жалайи, сообщив-
ший, что только Туз-Хурмату были
вынуждены покинуть 8 000 курдских
семей (47 000 человек).

"В результате событий 16 октяб-
ря 10 человек были убиты, ... а еще
115 человек были ранены,  41 пеш-
мерга был арестован, а затем осво-
божден после пыток", сказал чинов-
ник.

Согласно последним данным,
представленным чиновником, в Туз
Хурмату было взорвано 50 домов,
предприятий и офисов партий, раз-

граблено и сожжено 2000 домов,
магазинов, торговых зданий, а также
более 20 ресторанов и фабрик, при-
надлежащих курдским гражданским

лицам.
Кроме того, шиитские ополченцы

разграбили 5 курдских радио- и
телестанций, 156 персональных
автомобилей, тракторов и грузови-
ков, 32 генератора электроэнергии и
9 правительственных учреждений.
Документы и доказательства пре-
ступлений, совершенных шиитски-
ми, в том числе туркменскими бое-
виками против курдов в Туз-Хурмату,
были переданы правозащитникам
"Human Rights Watch", "Amnesty
International" и в другие правозащит-
ные организации.            kurdistan.ru

Демирташ покидает пост лидера НДП

Депутаты требуют проведения парламентской
сессии для обсуждения арабизации Киркука
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Макрон вновь призывает Ирак 
разоружить "Хашд аш-Шааби"

Президент Франции Эмануэль Макрон призвал
Багдад разоружить шиитских ополченцев "Хашд аш-
Шааби", которые тесно связаны с Исламской Респуб-
ликой Иран.

В четверг, во время выступления перед диплома-
тами своей страны, Макрон подчеркнул необходи-
мость разоружения всех групп ополчения для обес-
печения стабильности в Ираке.

Это не первый подобный призыв французского
президента к Багдаду. Ранее, в декабре 2017 года, во
время совместной пресс-конференции с премьер-
министром Иракского Курдистана Нечирваном Барза-
ни в Париже, Макрон призвал к "постепенному"
демонтажу всех иракских ополченцев.

В четверг он также высказался о политическом
тупике между Курдистаном и центральным правитель-
ством Ирака, призвав стороны вернуться к перегово-
рам.

"Необходимо, чтобы и правительство Ирака, и КРГ
[Региональное правительство Курдистана] начали
серьезный и всеобъемлющий диалог для достижения
политического решения проблем, стоящих между
двумя сторонами". kurdistan.ru

В л а с т и  К у р д и с т а н а  
приветствуют "признаки 
доброй воли" Багдада

Региональное правительство Курдистана (КРГ)
приветствует недавние сообщения о том, что цент-
ральное правительство в Багдаде предпринимает
шаги по разрешению проблем с курдским регионом
страны.

"КРГ приветствует жесты и шаги, предпринятые
Багдадом на прошлой неделе", говорится в заявлении
представителя КРГ, Сафина Дизайи. "Мы заметили в
них добрую волю".

Так Дизайи прокомментировал недавний визит
иракской делегации в регион Курдистан, просьбу Баг-
дада о создании совместного комитета по управле-
нию погранпостами и  аэропортами, а также запрос
центрального правительства на передачу списка госс-
лужащих КРГ, в том числе министерства образования,
чтобы начать процесс выплат их зарплат.

"КРГ приветствует любой позитивный шаг на пути к
переговорам по решению вопросов, стоящих между
КРГ и иракским федеральным правительством, на
основе конституции", - заявил Дизайи.

После голосования за независимость Курдистана
Эрбиль неоднократно выражал готовность вступить в
открытые дискуссии с Багдадом для решения многих
существующих проблем. Багдад сопротивлялся вступ-
лению в переговоры, несмотря на растущее междуна-
родное давление. Эксперты считают, что иракские
политики используют отношения с регионом Курди-
стан в качестве политической карты на выборах в пар-
ламент Ирака, намеченных на 12 мая. kurdistan.ru

"Депутат парламента Турции
от про-курдской "Народно-
демократической партии" (НДП)
Осман Байдемир стал героем
социальных медиа, красиво
ответив на вопрос вице-спикера
парламента. На одном из
последних заседаний парла-
мента Турции вице-спикер
настойчиво прервала выступав-
шего Байдемира, несколько раз
переспросив его: "Господин
Байдемир, где же этот Курди-
стан?". На что Байдемир, при-
ложив руку к своей груди, ска-
зал: "Здесь Курдистан. Он в

моем сердце!" 
С одной стороны, я хочу

поблагодарить вице-спикера
парламента Турции за то, что
она ткнула носом некоторых
наших потомственных курдских
предателей, которые так стре-
мительно стараются угробить
свою Родину, в то, что у них
никогда не будет Курдистана ни
в каком виде, но я так же очень
хотел бы, чтобы она честно
перечислила своих предков
хотя бы в нескольких поколе-
ниях, не умалчивая о курдах. Не
удивлюсь, если у нее тоже
были предки-курды, и она, как и
многие на Востоке, предает
свое прошлое. Если углублять-
ся в корни народов Востока, то
практически у каждого есть
предки курды, и не трудно
выяснить истину - насколько
процентов они курды и в каком
поколении они поменяли
национальность. У любого
араба, сирийца, турка, еврея,
индийца, афганца, пакистанца,
ливийца, ливанца, египтянина и
т.д., если интересуешься их
отцами, то практически у каждо-
го выясняется, что, начиная со
второго или третьего поколе-
ния, предки были КУРДАМИ. А
когда не ассимилированных
курдов спрашиваешь, они назы-
вают до семи и более поколе-
ний предков и многие могут рас-
сказать, где и на какой войне
или при каких обстоятельствах
они погибли или скончались.
Если такой вопрос задать этой
уважаемой женщине вице-спи-
керу Турции, не удивлюсь, если
она тоже окажется курдянкой! 

Почему на Востоке наш
народ так настроен к своим кор-
ням - не могу это понять.   Мне
нравится, как часто повторяет в
своих книгах и лозунгах Абдул-
ла Оджалан слова философа:

"когда вычеркиваешь своё про-
шлое, тогда у тебя никогда не
будет будущего", оно так и есть.
И поэтому, на мой взгляд, рано
или поздно эти некоторые
ХИТРО-МУДРО по разному
названные иноверцами страны
все равно не будут существо-
вать, а будет только ЮЖНЫЙ и
СЕВЕРНЫЙ ВОСТОК.   

А что касается происходя-
щего сейчас на Востоке, то все
мои предки-курды там на Восто-
ке воевали своими собственны-
ми десятитысячными конница-
ми, боролись за курдскую сво-

боду, но к сожалению, по курд-
ской национальной наивности -
не за свое государство. Я так
же, как и многие, однозначно
приветствую курдский рефе-
рендум, проведенный 25-ого
сентября под руководством
потомственного великого лиде-
ра МАСУДА БАРЗАНИ МУСТА-
ФАЕВИЧА, который прошел
ЗАКОННО, ПО ВСЕМ СТАН-
ДАРТАМ, В ПРИСУТСТВИИ
СТОРОННИХ НАБЛЮДАТЕЛЕЙ
и был поддержан Иракским
народом "ЗА" независимость
почти стопроцентно.   Но, к
большому сожалению, на сту-
пеньках пути всего этого героиз-
ма, мы перепрыгнули вперед на
последней ступеньке из-за
абсолютной бесполезности
диалога с Багдадом и с разве-
денными руками перестали
разбираться дальше. Надо
было набраться терпения и не
давать Багдаду добиться
воплощения его плана, а снача-
ла спокойно организовать Меж-
дународный суд и требовать
хотя бы привести к исполнению
конституционную статью о
переизбрании Верховного суда
Ирака строго в присутствии
ООН и международного
сообщества, и, наконец, разо-
браться с хронической корруп-
цией и конституционным бес-
пределом со стороны Багдада
по отношению к своему народу
из-за сектантских причин. Кото-
рый особенно усилился после
курдской победы над террори-
стами ИГИЛ, когда Багдад одно-
го за другим постепенно уволь-
нял курдских чиновников,
вплоть до президента Ирака -
курда по национальности, а
взамен ставил арабских шии-
тов.   Пусть международные
юристы сделали бы свои выво-
ды, а новый Верховный суд

Ирака дал свой ответ!   Как
говорит русский народ: без
бумажки мы букашки! 

Тогда я целый месяц перед
референдумом писал повсюду,
созванивался и встречался, при-
зывая и говоря о ТЯЖЕСТИ
последствий.   Когда понял, что
никто не понимает, о чём я гово-
рю, тогда вынужден был запи-
сать на видео свой призыв, и
разослал всем, к кому имел
доступ. Как бы не звучало сей-
час слово "говорил", но, однако,
все мы видим последствия упу-
щенного. Я предвидел шаги

наших предателей, купленных
врагами Курдистана, которые в
итоге опять предали нашу мечту.
Но, а теперь, как говорится, кому
ты что докажешь? ТЕПЕРЬ К
СПРАВЕДЛИВОСТИ ОСТАЁТ-
СЯ ТОЛЬКО ДВА ПУТИ. ЧТОБЫ
МИР НАС  УСЛЫШАЛ надо -
первое: ОФИЦИАЛЬНО ЮРИ-
ДИЧЕСКИМИ ПУТЯМИ ТРЕБО-
ВАТЬ ЗАМЕНУ СУДА, ПРЕД-
УСМОТРЕННУЮ КОНСТИТУ-
ЦИЕЙ ИРАКА. Если никак не
добьёмся, то остаётся обяза-
тельное ВОССТАНИЕ-ВОССТА-
НИЕ и только ВОССТАНИЕ, все
грехи Багдада подчеркнутся
через ВОССТАНИЕ и тогда в
любом случае мы получим офи-
циально положительные ОТВЕ-
ТЫ МИРОВЫХ СООБЩЕСТВ!
Иначе, как говорят русские: ВЕК
ВОЛИ НЕ ВИДАТЬ! 

Уважаемая вице-спикер Тур-
ции и руководители Восточных
государств, прошлое нельзя
изменить, отрицая свои корни,
вы предаете своих предков, а
жизнь — это бумеранг и ваши
дети, следуя вашему примеру,
так же когда-нибудь предадут и
вас. Ведь вы в глубине души
осознаете то, что все эти розни
между нами и все эти кровопро-
лития, - это последствия дея-
тельности некоторых религиоз-
ных и политических спекулян-
тов. Мидийский народ - корен-
ной народ Востока, он часть вас
самих, и уже очень давно дол-
жен был восстановить свое госу-
дарство Курдистан на своих
исконных землях. Препятствуя
этому вы лишь отсрочиваете
неизбежное, принося напрасные
многочисленные жертвы среди
своего же народа. Вы – это мы.

С уважением,
Расоян Джасм Джафаро-

вич. Курдская диаспора Рес-
публики Беларусь.

Восток – это и есть Курдистан
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Максим Алонцев
Преподаватель РГГУ,

научный сотрудник ШАГИ РАН-
ХиГС, обозреватель "Иран
сегодня"

Одной из наиболее важных и
интересных частей великой эпиче-
ской поэмы Абу-л-Касима Фирдо-
уси «Шах-наме» является рассказ
о царствовании Заххака — араба,
захватившего престол возгордив-
шегося собственным величием
царя-устроителя Джамшида.
Новый правитель требовал чело-
веческих жертв — две змеи,
выросшие из его спины после

поцелуя Ахримана, питались моз-
гом юношей. Два мудреца Армаил
и Кармаил поступили на службу к
тирану в качестве поваров и
научились подменять мозг одного
из двух обреченных на смерть
отроков мозгом овцы. Спасшиеся
таким образом юноши бежали от
людей и селились в горах. Так,
согласно версии «Шах-наме»,
появилось племя курдов. Также
легендарные версии сообщают,
что в течение долгого времени
представители этого племени сто-
ронились общения с внешним
миром и создали свой язык. Неко-
торые из них занимались земледе-
лием, а другие ушли в степи и рав-
нины в поисках земель, пригодных
для скотоводства.

Что в имени тебе моём?
Драматический сюжет леген-

дарной версии происхождения
курдов безусловно подкупает,
однако с научной точки зрения
является не более чем одним из
сюжетов великого иранского эпоса.
Существует несколько гипотез,
возводящих современных курдов к
древним народам, проживавших
на территории Ирана и близлежа-
щих землях. Одна из этих гипотез
называет предками курдов обита-
телей «земель Карда», упоминае-
мых в шумерской клинописной
табличке III тыс. до н.э. и отож-
дествляет их с «народом Су», про-
живавшим возле озера Ван. Эта
этимология привлекательна фоне-

тической схожестью названий,
однако не считается правдоподоб-
ной.

Другая версия возводит курдов
к мидянам — древнему народу,
основавшему первое иранское
государство. В поддержку этой
версии говорит тот факт, что неко-
торые племена ведут летоисчис-
ление от 612 года до н.э., когда
мидийские войска захватили Нине-
вию, столицу Ассирийской держа-
вы. Эта гипотеза популярна и
среди самих курдов: в тексте гимна
Иракского Курдистана «О враг!»
(Ey Reqîb) есть строчка «Мы —
потомки Мидии и Кей-Хосрова».
Пожалуй, имя правителя требует
расшифровки, так как в греческих
источниках он известен как Киак-
сар (в иранских — Увахшатра),
который в союзе с Вавилоном
положил конец Ассирийскому
царству. Рассматривая эту гипоте-
зу, ученые выявляли связь между
древним мидийским и современ-
ными курдскими языками, однако
их связи кажутся сомнительными.

Еще одна гипотеза связывает
курдов с куртиями, населявшими

северную Месопотамию и Иран-
ское нагорье. Источники вспоми-
нают о них, как о наемниках, вос-
ставших против одного из сатра-
пов Селевкидского государства.

Согласно сведениям древнегрече-
ских авторов, они были искусными
воинами. Более того, они зачастую
выбирали сторону: так, например,
они участвовали в битве при Маг-
незии (II в до н.э.) на стороне
Селевкидов, а также были на
службе в армии Рима.

Что пишут?
В знаменитом среднеперсид-

ском сочинении «Книга деяний
Ардашира, сына Папака» его глав-
ный герой Ардашир (шах Ирана из
династии Сасанидов в III в н.э.)
несколько раз контактирует с пред-
ставителями народа под названи-
ем kurt. Там сообщается, что

Сасан, легендарный основатель
династии Сасанидов, происходив-
ший из «рода Дария, сына Дария»
во время «жестокого правления
Александра» избежал преследова-
ний, скрываясь от преследований
в обществе «пастухов-курдов».
Далее, согласно тексту, Ардашир,
стремясь объединить державу под
знаменем зороастризма, вступает
в битву с Мадиком (среднеперс.
Mādīk), царем курдов. Имя прави-
теля возвращает нас к гипотезе,
возводящей курдов к мидийцам.
Однако, исходя из других средне-
персидских источников, можно
заключить, что во времена Саса-
нидов именем «курд» назывались
различные ираноязычные кочевые
племена, расселившиеся на Иран-
ском и Армянском нагорьях, а
также в районе горной системы
Загрос.

Вечно против
Мусульманское завоевание

Ирана проходило не так гладко,
поскольку часть народов, в осо-
бенности те, кто проживали в труд-
нодоступных районах, оказывали
серьезное сопротивление захват-
чикам. Впервые мусульманские
войска встретились с курдами во
время взятия Хульвана в 637 году.
Арабские историки сообщают о
многочисленных восстаниях этого
народа как при Омейядах, так и
при Аббасидах. Представители
этих племен часто возглавляли
или участвовали в восстаниях про-
тив халифской власти. Курды
были активными участниками
хариджитского движения или вос-
стания зинджей, которое изна-
чально возникло в среде темноко-
жих рабов.

Курдские племена принимали
участие в восшествии на престол
многих локальных династий. Вой-
ска Сельджуков довольно часто
прибегали к помощи представите-
лей курдских племен в качестве
военной силы. Тем же самым
пользовались местные правители

сопредельных провинций распа-
дающегося Халифата. Сами по
себе курды принимали участие в
создании ряда династий, опреде-
лявших судьбы мусульманского
мира — так, например, Айюбиды
под руководством Салах ад-дина,
курда по происхождению, сокру-
шили крестоносцев. В Средневе-
ковье о курдах говорили как об
участниках различных политиче-
ских коалиций, но в эти самые
моменты нельзя определить
реальную степень влияния курдов
на события, во многом определив-
шие дальнейшее развитие Евро-
пы.                        iransegodnya.ru

РПК раскрыла личности 
захваченных агентов MIT

Турецкая "Рабочая партия Курдистана" (РПК) в
среду опубликовала фотографии и копии документов
двух турецких агентов, захваченных РПК в прошлом
году в провинции Сулеймания Иракского Курдистана.

Имена мужчин названы как Айдын Гюнель и Эрхан
Пекеттин. В заявлении РПК сказано, что они являются
"высокопоставленными" членами Турецкой националь-
ной разведывательной организации (MIT) и имели при-
каз президента Турции Реджепа Тайипа Эрдогана
убить старших командиров РПК. При этом, Пеккетин,
якобы, являлся руководителем отдела MIT по монито-
рингу этнического сепаратизма, а Гюнель – главой
отдела по кадровым ресурсам в стране и за рубежом.

"Это огромный удар по геноцидным нападкам Тайи-
па Эрдогана на курдских людей", - говорится в заявле-
нии РПК, опубликованном информационным агент-
ством "Firat". Граждане Турции были захвачены в авгу-
сте 2017 года. Это в сентябре было подтверждено
министром иностранных дел Турции Мевлютом Чаву-
шолгу. После этого Турция закрыла представительство
партии "Патриотический союз Курдистана" (ПСК), силы
которой контролируют Сулейманию, где партизаны
РПК арестовали двух предполагаемых турецких раз-
ведчиков.  kurdistan.ru

Как на карте Среднего Востока появились курды?

Анкара готова к миру, 
если РПК сложит оружие

Анкара готова возобновить мирный процесс с турец-
кой "Рабочей партией Курдистана" (РПК), если та прекра-
тит вооруженную деятельность, заявил министр ино-
странных дел Турции. "Если РПК сложит оружие, возмож-
но, что мирный процесс будет возобновлен", - сказал
министр Мевлют Чавушоглу в интервью немецкому
информационному агентству "DPA".

"Мы должны будем взять на себя большие риски,
начав мирный процесс в Турции", - сказал он, добавив,
что его правительство из-за этого подверглось критике со
стороны избирателей. "Раньше РПК использовала мир-
ный процесс для своих интересов и принесла оружие в
города. Для того, чтобы начать процесс, сначала необхо-
димо убрать оружие", - подчеркнул он.

Однако РПК заявила, что 2017 год закончился для
турецкого государства состоянием, близким к краху.

"2017 год прошел, и теперь мы входим в 2018-й.
Результаты? Турецкое государство не смогло добиться
результатов. Напротив, они потерпели поражение", - ска-
зал Мурат Карайылан, член исполнительного совета РПК,
в своем недавнем интервью радио "Denge Welat", о чем
сообщает "ANK News". Карайылан признал, что в течение
года РПК понесла потери, "но во всех странах существует
система мобилизации", - сказал он, предсказав, что 2018
год, год 40-летия основания РПК, будет "годом великого
сопротивления". В 2018 году турецкие партии будут гото-
вится к выборам 2019 года: местные выборы пройдут в
марте, а президентские и парламентские - ноябре. Как
заявил Чавушоглу, курды Турции являются важными
гражданами страны, и их права не должны нарушаться.

В июле 2015 года было покончено с 4-летним мирным
процессом между РПК и турецкими властями. После воз-
обновления боевых действий, за два с половиной года
столкновений, по данным Международной кризисной
группы, погибло не менее 3 338 человек. Это число вклю-
чает 1 036 членов государственных сил безопасности и 1
646 партизан РПК. kurdistan.ru
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Генеральный секретарь
Организации Объединенных
Наций Антониу Гутерриш воз-
обновил призыв к Эрбилю и
Багдаду в отношении срочного
начала диалога для мирного
урегулирования их затянувших-

ся споров.
В письме, направленном

премьер-министру Иракского
Курдистана Нечирвану Барзани,
глава ООН также призвал пра-
вительства Курдистана и Ирака
приложить все усилия, чтобы

заложить основу для возобнов-
ления переговоров, и сохранить
нынешний мир, поскольку
"Исламское государство" (ИГ)
по-прежнему представляет
серьезную угрозу стабильности
всего региона.

В ответ на референдум о
независимости Курдистана,
прошедший в сентябре прошло-
го года, иракское правительство
наложило несколько санкций на
курдский регион Ирака, а также
при поддержке про-иранских
ополченцев "Хашд аш-Шааби",
провело крупномасштабное
военное наступление на пози-
ции курдских войск пешмерга в
Киркуке и на других спорных
территориях. kurdistan.ru

Объединенный кризисный
координационный центр Ирак-
ского Курдистана вновь заявил,
что введенный Багдадом запрет
на международные полеты в
Курдистан затронул миллионы
людей, а также многие между-
народные агентства, компании
и благотворительные организа-
ции.

"Аэропорты являются важ-
нейшим фактором экономиче-
ской активности в любом регио-
не, и поэтому закрытие воздуш-
ного движения в EAI (аэропорт
Эрбиля) и SIA (аэропорт Сулей-
мании) привело к пагубному
прямому и косвенному воздей-
ствию", говорится в заявлении
ведомства.

"Государственные учрежде-
ния, путешественники, постав-
щики услуг и клиенты сервисов,
были затронуты не только в
Курдистане, но и в Ираке. Пас-
сажиры, авиакомпании, грузо-
вые компании, туристические
агентства и другие провайдеры
и пользователи различных
служб вынуждены либо отме-

нять свои дела, либо перепла-
нировать их, либо принимать
гораздо более дорогие,
неэффективные и рискованные
решения".

Сотни тысяч сирийских
беженцев и иракских ВПЛ,

нашедших приют в курдском
регионе Ирака,  также постра-
дали от санкций Багдада,
поскольку этот запрет повлиял
на международные поставки
помощи в Курдистан.

"Гуманитарные организации
и их персонал сегодня обязаны
перенаправлять перевозки
гуманитарных грузов по марш-

рутам, которые являются небез-
опасными и сокращают как
объем, так и своевременность
гуманитарной помощи из-за
больших расстояний", - говорит-
ся в заявлении.

29 сентября 2017 года феде-

ральное правительство Ирака
наложило блокаду на междуна-
родные рейсы в регион Курди-
стан и обратно. Цель этой бло-
кады - закрыть международные
воздушные перевозки и изоли-
ровать регион Курдистан в
ответ на голосование по незави-
симости от Ирака, прошедшего
25 сентября. kurdistan.ru
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Масуд Барзани пожелал мира 
и процветания в Новом году

В своем Новогоднем послании курдский лидер Масуд Барзани
пожелал Курдистану и всей Земле "мира и процветания".

"С Новым годом, народ Курдистана. Пусть 2018 год принесет
больше мира и процветания всему миру", написал Барзани.

Несмотря на то, что большинство жителей Курдистана являют-
ся мусульманами, курдский регион Ирака во всем мире известен
своей репутацией религиозно терпимого и миролюбивого. Каждый
год, независимо от религиозной принадлежности, жители Курди-
стана вместе встречают Рождество и Новый год. kurdistan.ru

Иран открыл погранпереходы на 
границе с Иракским Курдистаном

Иранские власти открыли два погранперехода на границе с
автономным регионом Иракский Курдистан, закрытые со времени
референдума иракских курдов о независимости, заявили в кон-
сульстве Ирана в Эрбиле (столица региона). Об этом сообщает
иранское агентство ISNA.

Как стало известно агент-
ству, по итогам консультаций с
центральным правительством
Ирака иранской стороной были
открыты пограничные КПП
"Тамарчин" и "Парвиз Хан".
"Торговля, экспорт, импорт,
перемещения путешественников и предпринимателей также воз-
обновлены", — заявили в консульстве Ирана в Эрбиле.

Граница Ирана с Иракским Курдистаном была закрыта в сере-
дине октября после референдума автономного региона о незави-
симости от Багдада 25 сентября. Кроме того, было прекращено и
авиасообщение с курдскими территориями Ирака.

На референдуме о независимости Иракского Курдистана от
Багдада 25 сентября 90% пришедших на участки проголосовали
за выход из состава Ирака. В ответ Турция, Ирак и Иран не при-
знали итогов голосования, а также пригрозили санкциями и сило-
выми действиями правительству автономии. Иракские войска
выдавили полурегулярные ополчения курдов пешмерга из спор-
ных районов, захваченных ими за время борьбы с террористами
группировки "Исламское государство" (ИГ, запрещена в России). В
частности, военные Ирака заняли 16 октября город Киркук, вокруг
которого находятся одни из крупнейших месторождений нефти и
газа в стране. Город с 2014 года удерживался курдами после бег-
ства из него иракской армии. В итоге силовой операции Багдада
пешмерга пришлось оставить все занятые районы, в том числе с
курдским населением, и отойти к границам до 2014 года. Резуль-
таты референдума были "заморожены". Из-за провала референ-
дума его инициатор, президент автономии Масуд Барзани, ушел в
отставку 1 ноября. kurdistan.ru

Глава ООН направил письмо 
премьер-министру Курдистана

От воздушного эмбарго, наложенного на аэропорты
Курдистана, пострадали миллионы человек

Выборы в Курдистане пройдут 14 апреля
Высшая Независимая Избирательная Комиссия Курдистана в среду, 3 января, провела совеща-

ние, чтобы назначить дату предстоящих парламентских и президентских выборов в Иракском Курди-
стане. Согласно информации, опубликованной после встречи, Комиссия назначила датой проведения
выборов 14 апреля этого года. Сегодня состоялась встреча представителей KIHEC, Регионального
правительства Курдистана (КРГ) и парламента для обсуждения вопросов подготовки и требований к
выборам. Ранее в октябре парламент Курдистана проголосовал за отсрочку парламентских и прези-
дентских выборов, назначенных на 1 ноября 2017 года, из-за военных действий Багдада против курд-
ских сил пешмерга, начатых в ответ на референдум о независимости Курдистана. 
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